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Кметът Йорданка Фандъкова:Гербът на
столицата

днес
става на

115 г.
� На 4-а стр.

Общината
дава 100 млн.

за основни
ремонти

Пълна
карта на
булеварди-
те, по
които ще
се работи

� На 8-а
и 9-а стр.

София е най-бързо
развиващият

се град в Европа
� Интервю

на 2-а и 3-а стр.

В “Шейново”
пускат пет

индивидуални
родилни зали

� На 14-а и 15-а стр.

Разкриват
4538 нови

работни места
� На 10-а и 11-а стр.

До дни от
Бизнес парка

до центъра
за 15 минути

� Всичко за метрото на 7-а стр.

� На 20-а
и 21-а стр.

Само за метрото ще
привлечем 840 млн. лв.

Виж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж града
за 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часа



ОБЩИНА СОФИЯ НАСЕЛЕНИЕ
души живеят в Со-
фия. Според НСИ
в столицата е съ-
средоточено 18,3%
от населението в
страната. През
2014 г. то се е уве-
личило с 0,5%.

24
са районите в
Столичната община.
Всеки от тях се
управлява от районен
кмет. Градът е един
от трите у нас с
районно деление.

1,2 милиона
2 СОФИЯ / РЕСТАРТПЕТЪК, 24 АПРИЛ 2015 Г.

Наесен започвамеНаесен започвамеНаесен започвамеНаесен започвамеНаесен започвамеНаесен започвамеНаесен започваме
� София е най-бързо развиващият

се град в Европа за последните 10 г.
� Имаме пълна готовност за новия
програмен период, за да развиваме
града и хората да живеят по-добре
� Мандатното мислене не помага

за решаване на проблемите
при парк “Възраждане”
продължаваме да правим
фитнеси на открито и обно-
вяваме тенис масите. За-
почва изграждането на
физкултурнисалони - в98-о
училище, Първа английска
гимназия и спортна зала в
новотоучилищевГерман.В
60отновитедетскиградини
има басейни, а във всяка -
физкултурни салони. Отво-
рихме обновената спортна
зала “Триадица”ияпредос-
тавихменаФедерациятапо
баскетбол.Внеябезплатно
спортуват децата от Учени-
ческата спортна школа.
Голямото признание по-

лучихме получихме от
ЮНЕСКО, след като в по-
следните години

София стана
притегателен

център за киното
и филмовата
индустрия

Над80%откомпаниитесав
столицата. Членството на
София в този престижен
клуб, в който са само още 4
градавсвета, дававъзмож-
ност за развитие. Винаги
съм твърдяла, че инвести-
циите в култура и изкуство
се връщат като икономиче-
скиефект,ноикатодуховно
развитиеиизрастване,кое-
то е същинското богатство
на един град и държава.
- Представихте списъка

с булеварди за основен
ремонт.Кажетекогаикъ-
дещеима затрудненияв
придвижването?
- Да, мащабната строи-

телна програма продъл-
жава и това лято, за да се
възстанови транспортната
инфраструктура, в която
дълго не се е инвестирало,
а само се кърпеха дупки.
Всекиобектиматоченгра-
фик със срокове, които
фирмите трябва да спазят,
защото иначе ще бъдат
санкционирани. Всички
знаят, че глобите са много
тежки, защото строител-
ството в един голям град е
не само трудно, но трябва
да бъде и отговорно зара-
ди затрудненията, които
причинява. Ще ремонти-
раме над 30 км улици и по-
чти 30 км тротоари. Вече
се работи по последния
етап на пешеходната зона
на “Витошка”, която ще е
готова до края на юни. За-
почна и ремонтът на бул.
“Цариградскошосе”, ской-
то ще обновим цялостно
тази най-важна за града

артерия.

Основните работи
трябва

да приключат
до 15 септември,

а после ще продължи само
ремонтът на локалните
платна. До края на август
щебъдеотвореноикръсто-
вището на бул. “Черни
връх”сул. “Сребърна”,кое-
то е затворено заради ме-
трото. През юни започва
ремонтът на бул. “Витоша”
отНДКдоЮжнияпарк.То-
гава стартират и повечето
обекти. Планирали сме ги
така, за да е приключила
учебната година за по-
малките и да е започнал
сезонът на отпуските. За-
товаизадачатаеработите
да приключат до началото
на учебната година. Има
обекти, които изискват по-
дълъг срок, като строител-
ството на естакадата при
булевардите “България” и
“Гешов”. Затова то ще
стартира като приключат
работите по бул. “Черни
връх” и кръстовището на
Руски паметник, за да не
се блокират съседни буле-
варди. В списъка е и бул.
“Т. Каблешков”. По бул.
“Дондуков” ремонтът ще
почнеот тротоаритеив за-
висимост от движението в
града ще стартира ремон-
тът, който ще е на етапи и
ще продължи и догодина.
Същото се отнася и за бул.
“Монтевидео”. Мостът при
“Захарна фабрика” също
ще се ремонтира лятото.
Ще се работи и по малките
улици в кварталите и по 20
моста.
- Под 20 блока в София

са одобрени по програ-
мата за саниране, а се
очакваше столицата да е
първенец. Промените в
условиятаще накарат ли
повече хора да се вклю-
чатиобщинатапредвиж-
да ли някакви стимули?
- Програмата заенергий-

на ефективност на прави-
телството е много добра
възможност за домакин-
ствата да намалят сметки-
те си за отопление и да на-
правят конструктивни
укрепвания на жилищата
си. Така ще увеличат и
стойността на имотите си.
В София стартът е малко
по-бавен. Обяснимо е, за-
щото тук са най-големите
сгради и е много по-трудно
хората да се обединят и да
има 100% съгласие.

ДАРИНКА ИЛИЕВА

- Г-жо Фандъкова, 2015
г. е последната от втория
ви мандат. Кои са най-
важните неща, които
предстои да се случат в
града?
- И тази година продъл-

жава реализацията на го-
лемите проекти в инфра-
структурата, транспорта,
екологията и образование-
то. Впоследните годинира-
ботимпоследователновте-
зи сфери и цялостният
ефект вече се вижда. Про-
дължавастроителствотона
метрото. Това е ключов за
Софияпроект,койтопроме-
ня градския транспортиоб-
лика на кварталите, през
които минава, и повишава
качеството на живот в тях.
Готовиса8кмновистанции.
Вече пуснахме разшире-
нието до летището, а след
няколко дни метрото ще
стигне и до Бизнес парка.

350 000 души
дневно ще ползват

най-удобния и
екологичен

градски транспорт
Щепродължиразширение-
то на втората линия до ул.
“Сребърна”, а до краяна го-
дината ще започне и из-
граждането на третия ме-
тродиаметър.
Наесен трябва да е готов

и заводът за преработка на
отпадъци. За 2 г. построих-

менай-голямото,модернои
екологично съоръжение на
Балканите, коетоще осигу-
ридългосрочнорешениена
въпроса с отпадъците на
столицата. Продължава
програмата за рехабилита-
ция на улици и булеварди.
Тази година ще реновира-
ме парка при НДК, Север-
ния и Западния парк. За-
почна и строителството на
спортния компекс в парк
“Възраждане”. Изгражда-
нетонасамияпаркщестар-
тира през лятото. Ще по-
строим 8 детски градини и
ще започнем още 8. С тях
новитедетскиградини,кои-
то изградихме, ще станат
над 80 с над 12 500 места.
-НаскороСофияполучи

големипризнания-щебъ-
де европейска столицана
спортапрез2018г.истана
част от творческите гра-
дове на ЮНЕСКО. Значи
ли това, че ще има по-до-
бри условия за масов
спорт, а за филмите гра-
дът ще стане нещо като
Холивуд на Балканите?
- Ще използваме инициа-

тивата “София - европейска
столица на спорта” през
2018 г. като стимул за съ-
здаване на условия за ма-
совспортсакцентвърхуде-
цата и младите.

Инвестираме 5,5
млн. лв. в спортна
инфраструктура

Освен спортния комплекс

Йорданка
Фандъкова,

кмет на София:
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ИСТОРИЯ
На мястото на някогашното неолитно селище през VIII пр. н.е.

възниква древен тракийски град. По-късно, след като го завладяват,
римляните му дават името Сердика. От 809 г. градът влиза в пре-
делите на българската държава и получава славянското име Сре-
дец. От началото XV в. е и последното име на града - София. На 3
април 1879 г. София е избрана за столица на България от Учреди-
телното народно събрание. Градът печели само с два гласа пред
старата столица Велико Търново.
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метрото от театър “София”
до “Красно село”

които изобщо не е изграж-
дано осветление, а голяма
част от съществуващата
мрежа е правена през 70-
те г. на XX в.
- Един от големите про-

блеми остава липсата на
канализация. Когаще бъ-
де решен?
- Когато започнах работа

като кмет, 30% от града бе-
ше без канализация. Нама-
лихме го на 23%. Изградих-
менад100кмканализацияи
200 км водопроводна мре-
жа. Инвестирахме 260 млн.
лв., но има още много рабо-
та. Планираме до 2020 г.
градскатачастдаесизцяло
изграденаканализация. То-
ва са най-трудните и скъпи
проекти.Неставадумасамо
за изграждането. Често се
налага да се правят скъпи
отчуждителни процедури.
Това е наследен проблем,
по който дълго не се е рабо-
тило, за да се стигне допро-
цента, който заварихме.
Надявам се чрез европей-
ските средства да се спра-

вим с тази тежка задача.
- Казвате, че управлен-

ската ви програма е план-
график с конкретни
проекти. Подготвяте ли
списъкаспроектиза2015-
2019 г.?
- Всяка програма, която

реализираме, има график,
който не зависи от мандати.
В управлението на града
мандатното мислене не по-
мага за решаване на про-
блемите.Знаете, чепрогра-
мата за ремонт на улици и
булеварди е 3-годишна и
обхващаи2016г.Започнах-
меизгражданетонаинтели-
гентна система за управле-
ние на трафика, в която вли-
зат 150 кръстовища. Тя съ-
що ще е готова догодина.
Обновяването на градския
транспорт продължава и
през следващите години.
Подменихме90%оттролей-
бусите,нодоставкатанано-
ви автобуси и трамваи не е
приключила. Развитието на
града неможеда спре само
защото наесен има избори.

Предложихме да се про-
менят тези условия и съм
благодарнанарегионалния
министър Лиляна Павлова
и на председателя на ре-
сорната комисия в НС Де-
лян Добрев, който разбра
проблема и помогна.
ВСофия са регистрирани

146 сдружения на собстве-
ници, подадени са 50 зая-
вления, за 30 има положи-
телнаоценка,а14савърна-
ти за корекции. Подписани
са 18 договора. За съжале-
ние, все още има хора, кои-
то са скептични, и това спи-
ра и съседите им да учас-
тват.Смятамобаче, чепро-
менитещепозволятповече
хорадасеорганизиратида
се възползват от тази 100%
безвъзмездна помощ от
държавата. Важно е и за
града, защото освен удоб-
ства за хората, означава и
по-добра визия на кварта-
лите.Отняколко годинира-
ботим за стимулиране на
хората. И досега предоста-
вяхме безплатно типови
проекти за всички видове
панелнисекции.Попрогра-
ма “Зелена София” даваме
възможност на санираните
блоковезаоблагородяване
на междублоковите про-
странства. С решение на
СОС не се плащат и такси
за тротоарно право.
- Освен третия лъч на

метрото готови ли сте с
проектите за новия про-
грамен период и за какво
ще кандидатствате?
- София успя да привлече

максималниявъзможенре-
сурснабезвъзмездниевро-
пейски средства, за да раз-

виваме града, защото из-
градихме много добър ад-
министративен капацитет
за подготовка на проекти.
Имамепълнаготовностиза
новия програмен период.
Проектът за метрото е го-
тов. Текат процедури за из-
борнаизпълнители.Плано-
ветесанаесендазапочнеи
строителствотонацентрал-
ния участък от театър “Со-
фия”до“Красносело”.Само
по Оперативна програма
“Транспорт”, по която тоще
се финансира, ще привле-
чем 840 млн. лв. инвести-
ции. Готов е и проектът за
изграждане на инсталация
заоползотворяваненаRDF
горивото от завода за отпа-
дъци в “Топлофикация - Со-
фия”. Искаме да намалим с
поне 10% нужното количе-
ствоприроденгаз,коетоще
се отрази и на цената на
парното. Очакваме да се
отвори оперативна програ-
ма “Околна среда”.

Имаме над 30
проекта за

изграждане ВиК мрежа
в кварталите и крайград-
ските зони. По програма
“Региони в растеж”ще под-
адем проектите за възста-
новяване на центъра, които
бяха избрани след конкурс.
Това бяха едни от най-ши-
рокообсъжданитепроекти.
Чуха се различни мнения
на експерти и граждани.
Целтамиедасевъзстанови
историческият вид на цен-
търа, даобновимамортизи-
раните настилки и градска
инфраструктура, без да се

допускат драстични вме-
шателства. София е стар
град,имакакводапокажем
и трябва да го запазим. По
същатапрограмащеканди-
датстваме и за модерниза-
ция на сгради и дворове на
24 училища и детски гради-
ни, обновяване на културни
центрове и социалнижили-
ща. Имаме готовност да
участваме по всички про-
грами и финансови инстру-
ментисобщинскитедруже-
ства, болници и пазари. За
градския транспорт акцент
ще бъдат трамвайните тра-
сета. Заложили сме обно-
вяванена трасетата побул.
“Ал. Стамболийски” и по
бул. “Цар Борис III”.
- Лансирахте идеята

Столичната общинска
агенция за приватизация
да се трансформира в
агенция за инвестиции.
Защо е нужна такава
структура?
- София се утвърди като

национален бизнес център.
Товабешеоцененоиотсве-
товните класации. София
беше класирана в топ 30 на
най-бързо развиващите се
градовевсветаотпрестиж-
ната класация на J.P.
Morgan и Brookings Institute
заради

ръст от 2,5% на БВП
и 3,4% на заетостта

през 2014 г.
По данни на фондация
“Блумбърг” и Лондонския
университет за икономика
София е най-бързо разви-
ващият се град в Европа за
последните 10 г. Тези ре-
зултати се дължат на рабо-
татанабизнесаифирмитеи
условията за подкрепа на
държаватаиобщината. Тук
се обучават повечето мла-
ди хора, които получават
образование на високо ни-
во. Тук са най-добрите уни-
верситети у нас. Добрите
кадри са голям стимул за
развитие на бизнеса и за
привличане на инвестиции.
Искаме тозипроцесдапро-
дължи.Софияимануждаот
още инвестиции и ще уве-
личимподкрепатанаобщи-
ната за инвеститорите. За-
това започнахме създава-
нето на специална общинс-
ка агенция за инвестиции.
Искаме

инвеститорите да
получават цялата
нужна информация

на едно място
и да бъдат максимално
улеснени в административ-
ното обслужване.
- Подготвяте програма

за подмяна на уличното
осветление. Когаще е го-
това и каква инвестиция

ще е нужна?
- Програмата трябва да е

готова до края на годината.
В момента довършваме пи-
лотнияпроектнабазата,на
койтосеразработва.Внего
е включена подмяна на ос-
ветлението с енергоефек-
тивно в кв. “Дружба”, бул.
“Цариградско шосе”, Банкя
и центъра. Това ще доведе
не само до по-добро каче-
ство, ноищенамалиразхо-
дите. Пълната подмяна на
осветлението означава
много сериозни разходи.
Според предварителните
оценки са нужни над 200
млн. лв.

Това включва подмяна
на стълбовете, подземна
кабелна мрежа и нови ос-
ветителни тела. За съжа-
ление, има и квартали, в

Преди по-малко от месец София за трети път спечели
приза за най-добър град за живеене в класацията на “24
часа” и “Дарик”. Столичният кмет Йорданка Фандъкова
получи специалната табела от президента Росен Плевне-
лиев. СНИМКА: РУМЯНА ТОНЕВА



София се нареди сред петте
града в света, част от

мрежата от творчески градове
на киното под егидата на меж-
дународната организация ЮНЕ-
СКО. Признанието за града до-
йде в края на 2014 г.
“Това е голямо признание за

софиянци и за творците. Като
член на световната мрежа гра-
дът трябва да запази тези
ключови показатели, които го

Световен град на киното на ЮНЕСКО
мопроизводството. Тя ще дава
мнение кои продукции да бъдат
освободени от такси и ще фор-
мулира годишните приоритети
на програмите, с които общи-
ната ще подпомага киноинду-
стрията. За първи път тази
година в столична програма
“Култура” има специална под-
програма “София - творчески
град на киното”, по която се
финансираттворчески проекти.

определят като креативен. На-
пример високият дял на кул-
турната икономика, програми-
те, отворени към партньор-
ства с творчески организации
и активното гражданско обще-
ство”, обясни зам.-кметът по
култура и образование д-р То-

дор Чобанов. София вече е
установила контакти с един
от другите творчески градове
- Брадфорд. А чрез посолство-
то на Корея у нас предстои да
се установи връзка и с Бусан.
Освен традиционната под-

крепа за филмопроизводството

чрез столичната програма
“Култура” с решение на СОС
от тази година някои продук-
ции ще бъдат освободени и от
такси. Сформира се и обще-
ствен орган - филмова комисия,
която ще подпомага общинска-
та политика към киното и фил-
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Символът на София
на 115 години днес
Днес гербът на София

става на 115 г. През 1900 г.
столицата получава своя
герб, а поводът е Всемир-
ното изложение в Париж.
По решение на органи-

зационния комитет на из-
ложението всяка страна
трябва да предостави гер-
ба на своята столица, раз-
каза шефката на Софий-
ската градскахудожестве-
на галерияАделинаФиле-
ва.
Създадената по-рано

комисия по украсата на
българскияпавилионвПа-
риж упълномощава Иван
Мърквичка и Вацлав До-
бруски да проучат въз-
можностите за възлагане
за проект за официален
герб. Художественото и
цветовото оформление се
поверява на студента от
Рисувалното училище Ха-
раламби Тачев. Той ком-
позира 12 скици, от които
комисията избира една и я
предлага за одобрение на
софийските общински съ-

4 полета. В горно-
то дясно поле е
образът на “Ул-
пия Сердика”, а в
горното ляво -
църквата “Св. Со-
фия”, от която ид-
ва името на сто-
лицата.Вдолното
ляво поле е Вито-
ша, а в дясното -
златен балдахин,
под който е ста-
туята на Аполон -
заради изобилие-
то на минерални
извори. Върху от-
делен щит в сре-
дата на общия е
изобразен лъв.
През 1911 г. Та-

чев добавя към лентата на
герба и девиза: “Расте, но
нестарее”.През1928г.сла-
га и двете лаврови клонки
от двете страни на герба -
символнапобедителите,на
младост, постоянство и ус-
пех. Днес оригиналът на
герба се пази в Музея за
история на София.

Гербът на София.
СНИМКА: ЙОРДАН СИМЕОНОВ

ветници.На17март1900 г.
Софийското градско об-
щинско управление прие-
ма избрания проект за
герб. Княз Фердинанд
много харесва символа и
го утвърждава с указ от 24
април 1900 г.
Гербът на София пред-

ставляващит, разделенна

-Г-н Герджиков, на 24 април столич-
ният герб става на 115 години, как-

во е за вас символиката на София като
човек,начелонанай-важнияколективен
орган за управле-
нието на града?
- Гербът на Со-

фия носи в себе
си миналото на
нашия град и по
естествен начин
го пренася в на-
стоящето. Оби-
кновено не си да-
ваме сметка за
това, но в праз-
нични дни симво-
лите стават
важни за нас и из-
разяват самочув-
ствието ни на со-
фиянци, обединя-
ват ни... Ето за-
що приехме в
предишния си ман-
дат Наредбата за
символиката и
отличията на
Столична община,
в която най-под-
робно са описани
начините и ме-
стата за ползва-
не на знамето,
герба, печата и
т.н. Също така
може би не всички
софиянци знаят, че ние удостояваме
личности, които са допринесли за живо-
та в града ни, за развитието и популя-
ризирането му по света с различни от-
личия, а именно - Почетен гражданин
на град София, Почетен знак на Сто-
лична община, Значка на София и Гра-
мота за заслуги към Столична община.

- През 2018 година София ще е евро-
пейска столица на спорта, символ на
какво е това и какво да очакваме?
- Тази титла е символ да дългогодиш-

ната ни работа
за подобряване на
условията на жи-
вот в града.
Спортът е част
от тях. Готвим
се още отсега,
за да не разоча-
роваме софиянци
и гостите на
столицата. Вече
имаме подробна
програма от
спортни събития,
както и програма
за подобряване на
спортната ин-
фраструктура. С
нея и с всяко кон-
кретно събитие
ще ви запознава-
ме периодично, но
във връзка с гер-
ба и символиката
на Столична об-
щина искам да
споделя с вас ед-
на идея, която съ-
всем скоро ще се
реализира. Пред-
ложих и организа-
ционният коми-
тет за подготов-

ката на София - европейска столица на
спорта 2018 г., прие да изработим ме-
дали “Шампион на София”, които ще бъ-
дат връчвани на всички победители в
състезанията от програмата на тази
инициатива. Градът ни трябва да се
гордее и със своите шампиони от раз-
лични възрасти.

Елен Герджиков, председател
на Столичния общински съвет:

Гербът е част от
самочувствието
ни на столичани

Градският музей
отваря на 17 септември

ДАРИНКА ИЛИЕВА

София ще посрещне празни-
ка на града - 17 септември, с
нов градски музей.
Тогава ще е готов Музеят

за история на София, който
ще се помещава в част от
сградата на Централната
минерална баня.
Музеят трябваше да отво-

ри врати още в началото на
тазигодина,носезабавизаради
жалба в съда срещу избора на
изпълнител, който да достави
оборудването. Делото вече е
приключилоисеочакварешение-
то на съда да излезе до дни.
“След приключването на съ-

дебните процедури и сключва-
нето на договор изпълнител-
ят има 3 месеца срок да изпъл-

Посетителите ще сядат в
ретротрамвай и пред тях ще

се появяват кадри на стария град
ни поръчката”, обясни зам.-
кметът по култура и образо-
вание д-р Тодор Чобанов.
Музеят ще има 8 основни

зали и 3 зали за изложби. Сред
експонатите, които ще могат
да видят посетителите, са
находки от неолитното сели-
ще в “Слатина”, златна купа
от Казичане,

каляската на
френската кралица
Мария Антоанета

в стил “Луи XVI”, подарък от

княгиня Клементина за сват-
бата на сина є - княз Ферди-
нанд.
Сред експонатите са и дру-

ги вещи на княза - бюро, пода-
рък от германския канцлер
Ото фон Бисмарк, часовник -
дар от английската кралица
Виктория, и др.
В музея ще бъдат показани

оригиналните трон и дърво-
резбен герб на България, кои-
то са стояли в Народното съ-
брание. Посетителите ще
могат да видят златната

Златната каляска на Мария Антоанета ще е сред най-атрактивните
експонати.

книга на София, първия гра-
доустройствен план на сто-
лицата, дело на проф. Адолф
Мусман, стенописи, икони и
църковна утвар от манасти-
рите от Софийската мала
света гора.
Експонатите ще бъдат до-

пълвани от кратки филми и
киоски с допълнителна инфор-
мация.
В една от залите ще бъде

поставен ретротрамвай. По-
сетителите ще могат да
седнат на мястото на ват-
мана и в стъклото отпред ще
виждат кадри от стара Со-
фия.
В зала “Археология” пък ще

може да се види възстановка
на праисторическо селище.
Манекени, облечени в истин-
ски рокли и костюми от онова
време, ще са част от визия-
та на салона, посветен на
културния живот и развлече-
нията на софийския хайлайф.
Специално пространство е
отделено и за бита на столи-

чани. Там ще има автентични
мебели, които ще показват
на посетителите как е из-
глеждал домът на софиянеца.
В друга от залите хората ще
попадат в дворцов кабинет.
Истински жълти павета, ре-
тротрамвай, първият мерце-
дес у нас, мотоциклети и до-
ри вестникарска будка ще
оформят софийска улица от
края на XIX и началото на XX
век.
Сред атракциите на музея

ще са ретрокафене със спе-
циално меню и детски цен-
тър.

Билетът за музея
ще е 6 лв.,

а за деца и възрастни - 2 лв.
Вече се работи и по зада-

нието за проектиране на още
един музей в останалата
част от сградата на Цен-
трална минерална баня. Той
ще е посветен на българския
XX век и за него ще се търси
европейско финансиране.Скоро Централна баня ще се превърне в музей на София. СНИМКА: РУМЯНА ТОНЕВА



ГРАДОУСТРОЙСТВО

1938 г.
еприет първият Общ устройствен

план на София. Той е изработен от
проф. арх. Адолф Мусман по вре-
мето на кмета Иван Иванов. Мус-
ман е проектирал градоустройстве-
ните планове на Дюселдорф и Щут-
гарт.
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Презлятотона2016г.ще
започне мащабният

ремонт на центъра на Со-
фия. Новата му визия беше
избрана след конкурс на
Столичнатаобщина, а след
серия обществени обсъж-
дания бяха нанесени окон-
чателните корекции по
проектите. Те трябва да са
готови до юни и да бъдат
одобрени от СОС. До края
на годината общината ще
подаде документи за евро-
пейско финансиране.
В първата зона - между

Орлов мост и националния
стадион, покрай канала ще
сеоформиалеянаспортна-
та слава с тематични пло-
щади. Във визията на арх.
Стефан Добрев се пред-
вижда

нивото на реката да
се повдигне с 60 см
чрез 4 хидросъоръжения.
Дали идеята за запълване
на коритотоще се реализи-
ра обаче, ще стане ясно
след пълен анализ на вода-
та. С една лента се разши-
ряваибул. “ХристоиЕвлоги
Георгиеви” от стадиона до
Орлов мост. Тя обаче ще е
само за градския транс-
порт. След обществените
обсъждания отпадна и
идеята за кръгово кръсто-

Без коли пред “Св. Ал. Невски”
от следващото лято

Площадът пред храм-па-
метника“Св.Ал.Невски”съ-
що ще бъде затворен за
движениеищестанепеше-
ходен. Там ще се поставят

колонади от
осветителни мачти
Отпада идеята за вгражда-
нена“златни”плочкисиме-
ната на видни българи от
миналото, както се пред-
виждаше в проекта наА. Д.
А. “Златната линия”, която
трябваше да очертае тури-
стическиямаршрутвцентъ-
раотновочрезцветниплоч-
ки,щесеоформисъс систе-
ма от информационни еле-
менти. За нуждите на пар-
ламента се планира зад
Паметника на Цар Освобо-
дител да бъде изграден
подземен паркинг.
“Освен проекта за обно-

вяване на центъра ще се
реализира и още един за
подмяна на мрежите на ин-
женерната инфраструкту-
ра.Проектите са важни, за-
щото ще дадат самочув-
ствие на града”, каза глав-
ният архитект наСофияПе-
тър Диков.

� Тогава започва мащабният
ремонт в центъра

� Ограничават скоростта
по “Шишман” и “Солунска”

вище пред националния
стадион. Там решението
оставаТ-образнокръстови-
ще.Елементитенаградско-
то обзавеждане ще са в
класически стил. Предвиж-
дат се нови настилки, вело-
стоянки, модулни тоалетни
и LED осветление.
В другата зона влизат

улиците “Граф Игнатиев”,
“Шишман”, “Солунска”, гра-
динката при храма “Св.
Седмочисленици” и пло-
щад “Славейков”. Отпада
идеятаотпроектанаА.Д.А
трамваите по “Графа” да се
движат по един коловоз.
Затваря се за движение
участъкът от улицата меж-
дубул. “В.Левски”иканала.

Такацялатаулицащестане
пешеходна, по нея ще се
движат само трамваи.
Затварянето обаче ще

удължи със 7 минути пъту-
ването от “Др. Цанков” до
“Патриарх Евтимий”.
Проектът предвижда паза-
рите на пл. “Славейков” и в
градинката пред църквата
“Св. Седмочисленици” да
сепреустроятвъввременни
идаработят самовопреде-
лени дни. Кафе тераси ще
има на сегашното място на
пазара за плодове и зелен-
чуци,атойщесеизместина
отсрещния тротоар. Паза-
рите ще са под елегантни
конструкции, които ще
предпазват от сняг и дъжд.

Щандовете на търговците
ще се прибират, когато па-
зарите не работят, и про-
странството ще се използ-
ва за отдих. Отпада идеята
за премахване на фонтана
напл. “Славейков” и преме-
стване на скулптурната
композиция на Славейко-
ви.
Улица “Шишман” пък ще

бъдепреустроена като спо-

делено пространство с
единна повърхност за пе-
шеходци, велосипедисти и
автомобили. По нея колите
ще се движат зигзагооб-
разно и с намалена ско-
рост.Спо-нискаскоростще
се преминава и по ул. “Со-
лунска”. В цялата зона ще
се подменят настилките,
тротоарите,осветлениетои
градското обзавеждане.



0 700 10 445
национален телефон

ЕВРОПРОГРАМИ

89
проекта за 2,9 млрд. лв. е изпълнила Столичната
община през изтеклия програмен период. 53 са
финансирани от оперативните програми, а 36 - от
общностните програми на ЕС. Приключило е
изпълнението на 65 проекта, а останалите трябва да
завършат до края на годината. Един проект за 5 млн.
лв. очаква одобрение.

С европейски
средства ще се

финансира
разширението

на Първа
английска
гимназия.
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Заводът за преработ-
ка на отпадъци на
София вече е готов

70%. От сряда в сградата
за механично сепариране
вече тестват машините,
казазам.-кметътпоеколо-
гия Мария Бояджийска.
Поетапно ще започнат

студенитепробинаоборуд-
ванетоивдругитесградина
завода. После ще старти-
рат и тестовете с отпадъци.
Общината вече е обявила

конкурс за част
от персонала

Търсят се 60 човека, които
след това ще преминат
обучение.
Според договора през

първата година експлоата-
цията ще се изпълнява съ-
вместно с изпълнителя -
гръцкото обединение “Ак-
тор - Хелектор”.
Строителството трябва

да приключи до края на ля-
тото,аследтовадазапочне
поетапнотонатоварванена

Почнаха тестовете
на машините в
завода за отпадъци

Съоръжението е готово 70%
отделните инсталации.
Фабриката ще прерабо-

тва по 410 000 т отпадъци
годишно. Боклукът ще по-
стъпва в приемна сграда с
два бункера, а всеки ка-
мион ще минава през кан-
тар. Сградата ще има сис-
тема за обезмирисяване и
обезпрашаване. После по

движещисеподовеотпадъ-
цитещеотиват замеханич-
но разделяне. След като
магнити отделят черните
метали от боклука, той ще
се разделя на рециклируе-
ми материали, на фракция
за биологично сушене и за
компостиране. Пресяване-
тощесеправиот4барабан-
ни сита според големината.
Фракциятанад200мм,коя-
тоизлизаотситото,щеоти-
ва към станция за ръчно
сортиране. По-малката
фракция тръгва за биоло-
гично сушене. После мате-
риалът минава в сградата
за производство наRDF го-
риво.Тамототпадъцитеще
сеизвличатчернитеицвет-
ните метали, стъкло и
инертни материали.
Произведеното гориво

може да се ползва от ци-
ментовите заводи и от “То-
плофикация - София”. Об-
щината подготвя проект за
инсталация, която да по-
лзва произведеното от за-
вода гориво и така да нама-

ли с 10% нужния природен
газ.Щесепроизвеждат154
хил.тгориво.А“Топлофика-
ция - София”

ще топли 30%
от столичани
от отпадъци

Заводът е част от големия
проект за управление на
отпадъците за 360 млн.
лв., като 256 млн. лв. са
безвъзмездно европей-
ско финансиране.
Първатачаст от проекта

- депо за неопасни отпа-
дъци и компостиращи ин-
сталации,работивеченад
1 г. Инсталацията произ-
вежда 600 мегаватчаса
ток годишно от преработ-
ка на хранителни отпадъ-
ци. Толкова е потребле-
нието на 1600 домакин-
ства. От зелените отпадъ-
ци се произвежда ком-
пост. От началото на
годината са продадени
3840ткомпостотинстала-
цията.Заводът за преработка на отпадъци ще заработи наесен.

Проекти за близо 2
млрд. лв., с които

София ще кандидатства
за европейско финанси-
ране в новия програмен
период, вече е подго-
твила Столичната об-
щина.
“Очакваме да се от-

ворят новите опера-
тивни про-
грами. Първи-
те проекти,
които ще
подадем, са
за изгражда-
не на канали-
зация и за мо-
дернизиране на образо-
вателна, социална и кул-
турна инфраструктура.
Освен оперативните
програми изключително
важни за нас са и общ-
ностните програми ка-
то Horizon 2020, Life + и
Дунавската стратегия.
Те са за обмяна на опит
между европейски
партньори - общини,
бизнес и неправител-
ствени организации.
Приоритет ще са проек-
тите за енергийна
ефективност и транс-
порт. Вече имаме пред-
ложения за съвместни
проекти от Виена и Ма-
дрид”, каза зам.-кметът
по инвестиции и строи-
телство Ирина Савина.
Най-големият проект

е за изграждане на цен-
тралния участък от
третия метродиаметър
и за продължението на
втория с една станция
до ул. “Сребърна”, която
вече общината строи,
но със собствено финан-
сиране. Двата обекта са

за 889,5 млн. лв.
Готови са и 30 проек-

та за над 800 млн. лв. за
изграждане на ВиК
мрежa в местност Слив-
ница, кварталите “Сухо-
дол”, “Горубляне”, “Бен-
ковски”, “Горна баня”.
Общината ще канди-

датства за 20 млн. лв.

за цялостна модерниза-
ция на сградите и дво-
ровете на 24 училища и
детски градини. Друг
проект за 5 млн. лв.
предвижда обновяване на
центровете за временно
настаняване в районите
“Илинден” и “Красна поля-
на” и на кризисния цен-
тър за деца в “Надежда”.
Два общински културни
института, читалище и
три театъра също ще
бъдат модернизирани с
европари. Проектът е
за 15 млн. лв.
За 50 млн. лв. община-

та ще кандидатства за
ремонт на центъра.
В новия програмен пе-

риод София планира да
ремонтира и да изгради
около 30 200 м трамваен
релсов път. Проектите
са за 30 млн. лв. и
включват изграждане на
трасе по бул. “Копенха-
ген”, ремонт на релсо-
вия път по бул. “Цар Бо-
рис III”, по бул. “Ал.
Стамболийски” и по ул.
“Каменоделска”.

Подготвени са
европроекти

за 2 млрд. лв.



� Метрото пести 18-20 
минути от времето за 
пътуване на човек.

� Над 300 000 души 
дневно пътуват с 
влакчетата под земята. 

� След 8 май те ще се 
ползват от още 40 000 
на ден.

� Намаление в тра-
фика в района на 
„Младост“ - около 20%, а 
в „Дружба“ - около 12%

� През лятото на 2016 
г. ще бъде пусната 
отсечката до „Черни 
връх“. Тогава още 20 000 
души ще се качват на 
метрото.

� В края на годината 
започва строителството 
на третия лъч. Той ще 
бъде готов след 3 г. и 6 
м. Неговият централен 
участък е от „Красно 
село“ до „Театър зад 
канала“. Той ще 
обслужва над 95 000 
души всекидневно.

� Връзките на третия 
лъч с другите линии ще 
могат да се правят на 
станция СУ „Св. Кл. 
Охридски“ или на НДК.

� Плановете са на 
финала третият лъч да 
свърже кварталите 
„Левски”, „Хаджи 
Димитър”, центъра, 
“Красно село” и “Овча 
купел”.  Тогава метрото 
ще се ползва общо от 
над 550 000 души 
дневно.

МЕТРОМРЕЖА

31
станции има в момента столичната метро. Метром-
режата е с дължина 36 км. С пускането на разшире-
нието до Бизнес парка тя ще достигне 39 км и ще
има 34 станции. Очаква се 380 000 души дневно да
пътуват с метрото. Влакчетата се движат с до 80 км
в час, а времето за придвижване от крайните квар-
тали до центъра трае от 10 до 18 минути.
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ДАРИНКА ИЛИЕВА

За15минутищесе стига
от Бизнес парка в “Мла-
дост 4” до центъра на Со-
фия от 8 май.
Тогава ще бъде пуснат в

експлоатация новият
участъкот3км.Снегопър-
вата линия на метрото ще
се разшири с още 3 стан-
ции - “Ал. Малинов”, “Ал.
Балан” и “Бизнес парк”.
Според прогнозите но-

вите станции ще позволят
на още 42 000 души да по-
лзват най-бързия градски
транспорт.
Новият участък на ме-

трото струва 44 млн. евро,
а средната цена на 1 км е
16 млн. евро.
Първата нова станция -

“Ал. Малинов”, има изходи
към “Младост 3” и “Мла-
дост 2”. Първият излиза на
ул. “ФилипАврамов”,авто-
рият - на “Св. Киприян”. По
стените на перона зелени
кръгове в различни голе-
мини и нюанси имитират
гора.
Следващата станция

“Ал. Балан” също ще обс-
лужва втора и трета част
на квартал “Младост”. В
неячрезразличницветове
по стените са оформени
жилищни сгради.
Последната станция при

През май от Бизнес парка до
центъра за

цията на летището през
“Младост”, центъра, “Лю-
лин”, “Надежда” и оттам
отново центъра до стан-
ция “Джеймс Баучер” в кв.
“Лозенец”. Влакчетатаще
се движат през едно по
двата маршрута, а край-
ните им точки ще са изпи-
сани на челото на мотри-
сите. Затова във всички
станции ще бъдат подме-
нени табелите, които вече
ще показват новите
маршрути.Щесенамалии
интервалът на движение,
като в час пик той ще ста-
не 3 минути.
В началото на априлпък

бяха пуснати 4 нови стан-
ции до летището.
В момента се строи и

разширение на втория
лъч с още една станция до
ул. “Сребърна”. Тящее го-
товапрезлятотона2016 г.
Наесен се очаква да

стартира и изграждането
на централния участък от
третата линия. Той ще е
дълъг 7 кмищеима7стан-
ции от бул. “Вл. Вазов” до
пазара на “Красно село”.

15 минути

Трите нови станции - “Ал. Малинов”, при Бизнес парка
(вдясно) и “Ал. Балан” (долу) СНИМКИ: ПИЕР ПЕТРОВ

Бизнеспаркав“Младост4”
има двуетажен подземен
паркинг. Гаражътесъс120
места.
Със строителството на

новия участък е ремонти-
ран и бул. “Ал Малинов” в

участъка между булевар-
дите“А.Сахаров”и“Ал.Ба-
лан”.Вмоментасеизграж-
да и разширение на буле-
варда, което отновоще е с
подвеленти впосока. Тра-
сето му ще бъде продъл-

женоотбул. “Ал.Балан”до
“Софийска вода”. То тряб-
ва да бъде готово до края
на август.
От 8 май влакчетата ще

започнатдаседвижатипо

двановимаршрута.Марш-
рут 1 ще е по трасето от
станцията приБизнес пар-
ка през центъра и с крайна
точка станция “Сливница”.
А маршрут 2 ще е от стан-



ИНФРАСТРУКТУРА
Общата дължина на уличната мрежа в София е 3500

км. От тях 428 км са първостепенната улична мрежа. В
Софийското поле се пресичат три европейски коридора.
Основните връзки на столицата с останалата част на
страната се осъществяват чрез автомагистралите “Тра-
кия”, “Хемус” и “Люлин”, както и през трите първокласни
пътя - Е 79, Е 80 и Е 77.

8 СОФИЯ / РЕСТАРТПЕТЪК, 24 АПРИЛ 2015 Г.

100 милиона за основни
шофьорите това лято

ДАРИНКА ИЛИЕВА

100 млн. лв. ще инвести-
ратазигодинаСтоличната
община за основни ремон-
ти на транспортната ин-
фраструктура. За рехаби-
литация на главни улици и
булеварди са заделени 60
млн. лв.
40 млн. лв. пък са пред-

видени за изграждане и
реконструкция на пътни
трасета. Това съобщи
зам.-кметът на София по
транспорта Любомир Хри-
стов.
“При повечето обекти

ще се извърши и изгра-
ждане и реконструкция на
инженерните мрежи – во-
допровод, канал, електри-
ческа и телефонна мрежа,
улично осветление и др. В

Тази година почва и строителството
на естакадата при булевардите

“България” и “Гешов”
повечето случаи разходи-
те за подземната инфра-
структура надвишават те-
зизапътнатачаст”,обясни
Христов.

Основен ремонт
ще се прави на

над 10 булеварда
От понеделник започнаха
работите по бул. “Цари-
градско шосе”. Ремонтът
ще обхване участъците от
алея“Яворов”до4-икмиот
бул. “Ал. Малинов” до око-
ловръстния път, включи-

телно два моста. Рехаби-
литацията е за 19 млн. лв.
В началото на юни ще

започнат работите по пър-
вияучастък,каторемонтът
на надлеза над бул. “М.
Еминеску” и централните
платна трябва да приклю-
чат до 10 септември. Вто-
рият участък ще се прави
на 7 етапа, като вече е за-
творено южното платно от
мостанадр.Искъриоколо-
връстния път. Забраната
ще продължи до 10 юни.
След това до края на юли
щесеработи по северното

платно. От 1 май по буле-
вардащеимаощеедноза-
труднение за шофьорите.
Тогава ще бъде затворено
и северното платно в учас-
тъкамеждубул. “Ал.Мали-
нов” и моста над бул. “Ко-
пенхаген”. Дейностите
трябва да приключат на 25
май. Те се прехвърлят на
южното платно до 20 юни.
От 21 юни ще се затвори
южното платно между мо-
стовете над бул. “Копенха-
ген” и над р. Искър. От 11
юли до 1 август ремонтът
ще е в северното платно, а
в началото на септември
ще започне и в локалните
платна.
В началото на лятотоще

стартира и работата по
бул. “Вл. Вазов” с всичките
мостови съоръжения и по
“Ботевградскошосе”от ул.
“Летоструй” до “Витиня”.
Участъкът е с дължина 7
км, а сред

10-те моста,
които ще бъдат

ремонтирани,
са старият мост “Чавдар” и
естакадатанадул.“Бесара-
бия”. Проектът е за 13,5
млн. лв.
Почти отмесец вече тече

ремонтът на последния
етап от пешеходната зона
на бул. “Витоша” между
улиците “Солунска” и “Ала-
бин”. Тойструва1,5млн. лв.
и трябва да завърши до
краянаюни.Тамосвенпод-
мяна на настилките ще се
правят нови тротоари, 24
цветарникасместазасяда-
не, кашпи, пейки, осветле-
ние, дъждоприемни колек-
тори и др. При пресичането

Ремонтът на пешеходната зона на “Витошка”
СНИМКА: ДЕСИСЛАВА КУЛЕЛИЕВА

с ул. “Кърниградска” ще се
оформи малко площадно
пространство.
Вначалотонаюнитрябва

да започне и ремонтът на
бул. “Витоша”отул. “Гургул-
ят”доул.“Бялачерква”.Там
ще се подменят релсовият
път между ул. “Гургулят” и
бул. “Скобелев”, контактно-
кабелната мрежа и ще се
реконструира инженерна-
та инфраструктура. Пред-
виденисапреасфалтиране,
ремонт на подлезите при
бул. “П. Славейков”, реха-
билитация на връзките с
бул. “България”, нови тро-
тоариивелоалеяотбул. “П.
Славейков” до Южния
парк. Работите ще струват
6,8 млн. лв.
Пак от началото на юни

щезапочнеиобновяването
на кръстовището приРуски
паметник.Тамщесенапра-
ви цялостна реконструкция
на пътната настилка, като

паветата ще
се запазят

Трамвайното трасе ще се
изместивюгоизточнапосо-
ка. Там ще се правят нова
контактно-кабелна мрежа,
тротоари, зелени площи,
водопроводни отклонения,
осветление и електрическа
мрежа. Ще се направи и
връзканавелоалеитестра-
сетата по бул. “Цар Борис
III” и по бул. “Скобелев”. В
проекта, който е за 3,5 млн.
лв., влиза и подмяна на во-
допровод, който е много
близо до основите на па-
метника и при аварияможе
да нанесе щети. Той ще се
измести извън кръговото.
Отново през юни затруд-

нения ще има и по бул.
“Сливница” между улиците
“К. Величков” и “П. Дерт-
лиев”.Впроектавлизаире-
монт на надлеза при “За-
харна фабрика”. Дейности-
те ще струват 6 млн. лв.

До началото на септември ще продължат работите по бул. “Цариградско шосе”.
СНИМКА: ЙОРДАН СИМЕОНОВ

Двадесет нови трамвая
вече возят софиянци.

Купуват още 5 трамвая, нови
20 мотриси и 50 тролейбуса

вече возят софиянци
70 нови нископодови превозни сред-

ства с климатик обслужват път-
ниците на “Столичен електротранс-
порт” ЕАД от 2014 г. Тогава с европей-
ски средства бяха купени 50 нови тро-
лейбуса и 20 трамвая. С тях средната
възраст на тролеите се намали от 18
на 11 г., а на трамваите - на 25 г.
Новите трамваи се движат по линии-

те 7 и 5, струват 33,78 млн. евро и бя-
ха доставени по проект по оперативна
програма “Околна среда”. 50-те тролей-
буса пък бяха финансирани от опера-
тивна програма “Регионално развитие”
и са за 27,48 млн. евро. Те се движат по
линиите 1, 2, 5 и 9.
Те осигуряват комфорт на пътници-

те на “Столичен електротранспорт”
ЕАД и са икономични. Ефектът от тях
е 5000 т годишно по-малко вреден въ-
глероден диоксид и над 130 т други
вредни емисии. Те са по-безшумни,
имат 15% по-нисък разход на еленергия
и по-малки експлоатационни разходи.
Тролейбусите и трамваите са с нисък
под и без стъпала. Системата им по-
зволява плавно тръгване и спиране. При
спиране се наклоняват за удобство на
пътниците. Имат платформа за дет-
ски колички и хора с увреждания, стоп-
бутон за слизане и звукова сигнализа-

ция за незрящи. Освен с електронни
указатели на маршрута са снабдени и с
гласова система за известяване, която
съобщава спирките. Във всеки тролей
има 40 седящи места, място за хора с
увреждания и за още 120 правостоящи
пътници. Трамваите са с капацитет
202 пътници, от които 41 седящи и мя-
сто за инвалиди и майки с колички.
Обновяването на електротранспор-

та ще продължи и тази година. Със за-
ем от ЕИБ ще бъдат доставени още 5
нископодови трамвая. Така повече хора
с увреждания ще могат да пътуват
удобно и ще се увеличи средната ско-
рост на градския транспорт. Догодина
ще започне и доставката на 28 упо-
требявани мотриси. Те са дарение от
Швейцарския държавен секретариат по
икономическите въпроси по проект, съ-
финансиран от Българо-швейцарската
програма за сътрудничество. Той е за
3 млн. швейцарски франка, като от тях
над 2,5 млн. са безвъзмездни. Във всяка
мотриса ще има 57 седящи и 158 право-
стоящи места. Трамваите са модерни-
зирани през 1998-2002 г. Имат вградена
нископодова част, гласова система, ни-
ски нива на шум и устройство за авто-
матично броене на пътниците. Плани-
рано е да се движат по линиите 3 и 12.



Ремонтите в София

Кръстовище на двеКръстовище на две
нива - бул. “Акад. Ив. Евст.нива - бул. “Акад. Ив. Евст.
Гешов” и бул. “България”Гешов” и бул. “България”

Кръстовище на двеКръстовище на две
нива при Семинарията -нива при Семинарията -

съпътстваща инфраструктурасъпътстваща инфраструктура

Релсов път поРелсов път по
бул. “България”бул. “България”

Бул. “Тодор Каблешков”Бул. “Тодор Каблешков”

Бул. “Овча купел”Бул. “Овча купел”

Ул. “Монтевидео”Ул. “Монтевидео”

Ул. “Боряна”Ул. “Боряна”

Ул. “Княжевска”Ул. “Княжевска”
Ул. “Народен герой”, Ул. “Народен герой”, 

Ул. “Войводина могила”Ул. “Войводина могила”

Бул. “ВладимирБул. “Владимир
Вазов”Вазов”

Бул. “Ботевградско шосе”

Бул. “Ботевградско шосе”
Ул. “Витиня”Ул. “Витиня”

Ул. “Рилска обител”Ул. “Рилска обител”

Бул. “Цариградско шосе”

Бул. “Цариградско шосе”

Бул. “Княз Ал. Дондуков”Бул. “Княз Ал. Дондуков”
и ул. “Кракра”и ул. “Кракра”

Бул. “Витоша”Бул. “Витоша”

Бул. “Сливница”Бул. “Сливница”

Бул. “Прага”Бул. “Прага”

Улици вУлици в
“Лозенец”“Лозенец”

Улици вУлици в
“Оборище”“Оборище”

Улици вУлици в
“Средец”“Средец”

Ул. “Ат. Узунов” иУл. “Ат. Узунов” и
ул. “В. Атанасов”ул. “В. Атанасов”

Ул. “Георги С. Раковски”Ул. “Георги С. Раковски”

Ул. “Козлодуй”Ул. “Козлодуй”

Ул. “Цар Симеон”Ул. “Цар Симеон”

Ул. “Солунска”,Ул. “Солунска”,
“Княз Борис I”,“Княз Борис I”,

“Цар Асен”“Цар Асен”

Ул. “Обиколна”Ул. “Обиколна”

Надлез -Надлез -
бул. “Драган Цанков”бул. “Драган Цанков”

Мостове поМостове по
бул. “Евл. и Хр. Георгиеви”бул. “Евл. и Хр. Георгиеви”

Ул. “Хемус”Ул. “Хемус”

Улици околоУлици около
“Технопарк”“Технопарк”

Ул. “Проф. Д-р Иван Странски”Ул. “Проф. Д-р Иван Странски”
и ул. Акад. Ст. Младенов”и ул. Акад. Ст. Младенов”

Кръстовище на две
нива - бул. “Акад. Ив. Евст.
Гешов” и бул. “България”

Кръстовище на две
нива при Семинарията -

съпътстваща инфраструктура

Релсов път по
бул. “България”

Бул. “Тодор Каблешков”

Бул. “Овча купел”

Ул. “Монтевидео”

Ул. “Боряна”

Ул. “Княжевска”
Ул. “Народен герой”, 

Ул. “Войводина могила”

Бул. “Владимир
Вазов”

Бул. “Ботевградско шосе”
Ул. “Витиня”

Ул. “Рилска обител”

Бул. “Цариградско шосе”

Бул. “Княз Ал. Дондуков”
и ул. “Кракра”

Бул. “Витоша”

Бул. “Сливница”

Бул. “Прага”

Улици в
“Лозенец”

Улици в
“Оборище”

Улици в
“Средец”

Ул. “Ат. Узунов” и
ул. “В. Атанасов”

Ул. “Георги С. Раковски”

Ул. “Козлодуй”

Ул. “Цар Симеон”

Ул. “Солунска”,
“Княз Борис I”,

“Цар Асен”

Ул. “Обиколна”

Надлез -
бул. “Драган Цанков”

Мостове по
бул. “Евл. и Хр. Георгиеви”

Ул. “Хемус”

Улици около
“Технопарк”

Ул. “Проф. Д-р Иван Странски”
и ул. Акад. Ст. Младенов”

ГРАДСКИ ТРАНСПОРТ
линии има столичния градски транспорт. От тях 15 са трамвайните, 10 -
тролейбусните, и 94 - автобусните. 44 от автобусните линии обслужват
градската територия, а 50 - крайградската.Трамвайните и тролейбусните
линии се обслужват от общинската фирма “Столичен електротранспорт”,
а част от автобусните - от “Столичен автотранспорт”. Някои от автобусни-
те линии се обслужват от частни превозвачи. Почти 2500 пък са спирки-
те на градския транспорт в столицата.
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ремонти, 20 тапи за

Реконструкцията набул.
“Монтевидео” е разделена
на 2 участъка - от Около-
връстнияпътдоул.763иот
нея до бул. “Президент
Линкълн”.
Предвижда се основен

ремонтинабул. “Ал.Мали-
нов” от “Цариградско шо-
се” до ул. “Проф. Ал. Ба-
лан”, “КнязДондуков”,ули-
ците “Кракра”, “Солунска”,
“Княжевска”, “Цар Си-
меон” от бул. “Хр.Ботев” до
ул. “К.Величков”, ул. “Шу-
мако” в кв. Симеоново, ул.
“Рилска обител” в “Подуя-
не”, ул. “Никола Генадиев”
в “Младост” и др.

Така тази година ще се
ремонтират основно над
10 булеварда, около 40
квартални улици и

ще се изградят
12 нови пътни

артерии
Освен това програмата
включва и рехабилитация
на над 20 моста и два
транспортнитунела, вклю-
чителнопобул.“Цариград-
ско шосе” и бул. “Вл. Ва-
зов”.
За текущи ремонти и

поддръжка са предвиде-
ни 15 млн. лв. Четири ми-
лиона лева са заделени

за цялостен ремонт на
вътрешноквартални ули-
ци, като сред тях е ул.
“Княз Борис I”.
Изграждането на еста-

кадата при булевардите
“България” и “Гешов”, съ-
що е планирано за тази
година. То ще стартира,
след като приключат ра-
ботите по кръстовището
на Руски паметник и раз-
ширението на бул. “Чер-
ни връх” до Околовръст-
ния път. Проектът ще се
изпълнява 11 месеца и
струва 26 млн. лв. Там на
второто ниво ще има кръ-
гово и светофарно кръ-

стовище на първото ни-
во. Кръговото ще е върху
12 колони. В средата на
кръстовището ще се из-
гради мощна

кръгла колона,
която ще стъпва
върху 25 пилона

На колоната ще се зака-
чат стоманени въжета, за
които пък ще се закачи
кръговата конструкция.
За ремонт на тротоари

са заложени 2 млн. лв. и
ще се подменят 28 км.
От началото на март за-

почна изграждане на сис-
тема за управление на

трафика. Първите модер-
низирани кръстовища ще
са по бул. “Ал. Стамбо-
лийски”, по които работа-
та вече започна. Извърш-
ва се и оборудване и кон-
фигуриране на Центъра
зауправлениена трафика
и поетапно до август
всички кръстовища ще
бъдат присъединявани
към системата. До края
на годината е предвидено
да бъдат реконструирани
всички кръстовища в цен-
търа, по булевардите “Ал.
Стамболийски”, “Царица
Йоана” и бул. “България”.
До края на 2016 г. чрез

Центъра за управление
на трафика

дистанционно ще
се управляват над
150 кръстовища

в столицата. Системата ще
позволинасветофаритеда
работят в автоматичен
адаптивенрежим,прикой-
то според трафика ще се
увеличава или намалява
продължителността на зе-
ления сигнал за автомоби-
лите. Системата ще дава
предимство на превозните
средства на градския
транспорт, линейки и по-
жарни.

До средата на юни всичките 126 нови
автобуса на градския транспорт

ще са в движение и ще возят софиян-
ци, а всички стари икаруси ще бъдат
пенсионирани. Вече 86 нови превозни
средства обслужват пътниците по
различни линии, а през май ще бъдат
пуснати в движение още 30.
Доставката

на новите ав-
тобуси е фи-
нансирана от
Оперативна
програма
“Околна среда”.
Съчленените
автобуси MAN LionТs City G са нископо-
дови, климатизирани и разполагат с
всички изискващи се удобства за хора с
увреждания. Този модел беше избран за
автобус на годината за 2015 г. в Евро-
па.
Новите автобуси вече обслужват ли-

ниите 102 - от кв. “Овча купел” до Сту-
дентски град, 113 - от кв. “Младост 4”
до кв. “Младост 1”, 120 - от зоопарка до
кв. “Левски Г”, 76 - откв. “Младост4” до кв.
“Гоце Делчев” и частично по линия 83 - от
зоопарка до “Хюндай България”.
От май месец нови автобуси ще обс-

лужват и линиите 94 - от Софийския

университет до Студентски град, 305
от Централна гара до “Младост 3” и
413 - от Централна гара до “Младост 4”.
Общинската фирма “Столичен авто-

транспорт” превозва 40% от всички
пътници в обществения транспорт в
София. В момента се провежда и про-
цедура за доставка на още 110 единич-

ни автобуса.
Новите пре-
возни средства
ще повишат
значително ка-
чеството на
предлаганата
от дружество-

то транспортна услуга и комфорта на
пътниците. Десет фирми от Европа,
Турция и Китай са подали оферта за
участие.
Преди доставката на новите 126 ав-

тобуса 44% от превозните средства
на “Столичен автотранспорт”, които
обслужват 67 линии, са били на възраст
над 15 г. След доставката едва 16% от
превозните средства ще са стари, а в
средата на 2016 г., когато ще бъдат
пуснати в движение още 110 нови ав-
тобуса, няма да има нито един над 15
г. Очаква се тогава 55% от автопарка
да бъде изцяло нов.

Пенсионират икарусите,
през юни, догодина идват

още 110 нови автобуса

Разписанието, маршру-
тът и времето на

пристигане на градския
транспорт на всяка спир-
ка вече може да се прове-
ри през мобилен телефон.
От месец работи мобил-
ното приложение
“SofiaTraffic”, разработено
по проекта “Rail4See”
между Центъра за градс-
ка мобилност, Столична-
та община и БДЖ.
Приложението работи

с две операционни систе-
ми - iOS и Android, и вече
се ползва от 6500 души.
В първата точка от ме-
нюто - “Градски транс-
порт в София”, потреби-
телите могат да провер-
ят разписанието, марш-
рута и времето на при-
стигане на превозните
средства на спирките.
В точката от менюто

“Открий своя маршрут в
София” може да се избере
начална и крайна точка
на желания маршрут.
Приложението ще пред-

Мобилно приложение
казва кога пристига
градският транспорт

ложи варианти за пъту-
ване с маршрутни линии.
В “Търсене по спирка”

може да се провери раз-
писанието, маршрутът и
точното време на пре-
возните средства на
спирка, въведена от по-
требителя, като номер
на спирка или търсене по
име.
В “Любими и история”

може да се видят търсе-
ните маршрути и тези,
които са били избрани ка-
то любими.
Приложението е част

от електронните услуги,
които предлага Центъ-
рът за градска мобил-
ност. От години работи
и мобилна версия на ин-
тернет страницата -

sofiatraffic.bg, в която съ-
що може да се проверява
време по спирки и разпи-
сания.
Отскоро има и мобилно

приложение за паркиране
- SofiaParking. То е свърза-
но с електронните табла
за свободните места за
паркиране в синята и зе-
лената зона, които са по-
ставени по основните
улици и булеварди в сто-
лицата. Така вече всеки
може бързо, лесно и удоб-
но да провери къде има
свободни места за парки-
ране чрез мобилния си
телефон.
Предстои да се обнов-

ят и електронните услу-
ги през сайта на Центъ-
ра за градска мобилност.



40%40%40%40%40%40%40%
от БВП на страната дава София
Над 33 млрд. лв. е брутният вътрешен продукт (БВП) на фирмите от София и областта,

показват последните данни на Националния статистически институт. Това означава, че
компаниите от столицата и региона осигуряват над 40% от БВП на страната. Брутната до-
бавена стойност за София и региона е над 28 млрд. лв. С най-голям принос са компаниите
от сектора на услугите. Добавената стойност, която те осигуряват, е над 22 млрд. лв. След
това се нарежда индустрията с принос от над 6 млрд. лв. В инвестициите обаче най-актив-
ни са фирмите, които работят в сферата на търговията и ремонта на автомобили.
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Новите работни места
1,656 млрд. лв. и 4538

работни места. Това е
числовото изражение на
11-те проекта, получили
през миналата година
сертификати за приори-
тетна инвестиция вСофия
и областта според инфор-
мацията в сайта на Бъл-
гарската агенция за инве-
стиции.
Те ще се изпълняват за

период от 3 години.
Най-атрактивни за го-

лемите инвеститори са
секторите на аутсорсин-
га и логистиката. Към тях
са насочени 8 от проекти-
те, получили сертификат.
Малките фирми обаче ин-
вестират по-активно в
други области. Общият
разход на предприятията
в София за придобиване
на дълготрайни мате-
риални активи е най-го-
лям в търговията, ремон-
та на автомобили, транс-
порта, хотелиерството и
ресторантьорството, по-
казват данни на Нацио-

Инвестиции за 1,7 млрд. лв. се изпълняват в града “България Дивелопмънт
Холдингс Лимитед”.

Азиатски капитали
вдигат

инвестициите
Азиатските инвестито-

ри, които се свързват с
бизнесмена Стивън Ло,
планират да изградят
огромен развлекателен
комплекс край София.
Според разчетите през

следващите три години
ще бъдат вложени 1,63
млрд. лв. и ще бъдат от-
крити 1850 работни ме-
ста.
Въпреки че проектът

получи сертификат за
приоритетна инвестиция
през август миналата го-
дина, все още не е даден
официален старт.
Чрез останалите серти-

фицирани проекти в Со-
фия и областта ще бъдат
инвестирани 31,2 млн. лв.
през следващите три го-
дини.

Южноафри-
канската

компания АЛС
вече има една

фабрика за
производство
на тапицерии

в Мусачево.

налния статистически
институт. След това се
нареждат добивната,
преработващата про-
мишленост и ВиК услуги-

те.
В сравнение с 2013 г.

изглежда, че в София и в
Софийска област има ин-
вестиционен бум. Година

по-рано сертификати са
получили отново 11
проекта, но на доста по-
скромната стойност от
70,23 млн. лв. Всъщност

огромното увеличение в
размера на инвестиции-
те през 2014 г. се дължи
само на една от тях -
проекта “Св. София” на



Първи сертификат
през 2015 г.
Един проект е получил сертификат по Закона за насър-

чаване на инвестициите през 2015 г. - на “Клайммат”.
Дружеството е свързано с компанията за производство на
стени за катерене “Уолтопия”. Новата фирма ще произ-
вежда настилки за катерачни стени. Ще бъдат вложени
3,3 млн. лв. и ще бъдат открити 35 нови работни места.

Изкуствен интелект
в “София Тех Парк”
В “София Тех Парк” ще бъде направена лабо-

ратория за изкуствен интелект. Парите са от
европейската програма “Конкурентоспособност”.
В лабораторията ще има сложно оборудване -
шапки за виртуална реалност, хуманоидни робо-
ти, сензори, камери.
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са в аутсорсинга
и логистиката
Например дъщерната

компания на “Кока-Кола”
планира да разшири дей-
ността на центъра си за
услуги в областта на фи-
нансите и човешките ре-
сурси. По този проект за
три годинищебъдатинве-
стирани 3 млн. лв. и ще
бъдат открити 196 нови
работни места.

Финансов гигант
се разраства в

България
Друга голяма инвестиция
в аутсорсинг сектора е
центърът за споделени
услуги на българския
клон на застраховател-
ния гигант Ей Ай Джи.
Чрез него се обслужват
клиенти от 17 държави в

Европа. За следващите 3
години Ей АйДжище вло-
жи 5 млн. лв. От компа-
нията вече обявиха, че са
наети 350 висококвали-
фицирани специалисти.
До края на годината бро-
ят им ще стане 500.
Приблизително 5 млн.

лв.щебъдат вложениипо
проекта за разширяване
на дейността на “Кол-
пойнт Ню Юръп”. Плано-
вете са до 2016 г. да бъдат
открити 523 нови работни
места. Компанията се за-
нимава с аутсорсинг в
областта на продажбите,
обслужването на клиенти
и техническата поддръж-
ка. Тя вече има над 900
служители в София и
Пловдив.

Четки за зъби за
Източна Европа

В края на миналата годи-
на започна строителство-
то на логистичния център
на “Триза България” край
Нови хан. Очаква се да
бъде готов до лятото на
тази година. За три годи-
ни в него ще се вложат
инвестиции за 6,1 млн.
лв., включително покуп-
ката на земя и изгражда-
нетонасградите.През то-
зи период ще бъдат от-
крити и близо 30 работни
места. При първата копка
на обекта през 2014 г.
стана ясно, че центърът
ще се използва за скла-
диране, комплектуване и
изпращанедодруги паза-

ри на продукти за устна
хигиена.
Плановете на компа-

нията са от този център
край Нови хан да се из-
насят четки за зъби за ця-
ла Източна Европа и за
държавите от бившия съ-
ветски блок.
Единственият сертифи-

циран проект, който е в
сектора на производство-
то, е на дъщерното дру-
жество на южноафрикан-
ската компания АЛС.
Предвижда се тя да на-
прави втора фабрика у
нас за производство на
тапицерии за колите “Ми-
ни Купър”. Размерът на
инвестицията е 2,6 млн.
лв., ще бъдат открити 692
работни места.

Чужди компании
с интерес към

машиностроенето
Чуждестранни компании проявяват интерес към

инвестиции в София и в близките райони и в маши-
ностроенето, информационните технологии, произ-
водството и логистиката. В момента Българската
агенция за инвестиции води преговори за привлича-
нето на потенциални инвеститори в тези области.
Разговорите са предимно с европейски компании, но
има и големи корпорации с глобално присъствие.



ИКОНОМИКА

18
саобщинските търговски дружества в Со-
фия. Те стопанисват пазарите, спортните
обекти, градския транспорт и др. Освен
тях Столичният общински съвет е принци-
пал на 44 лечебни заведения. Столична-
та община притежава и мажоритарният
дял от акциите в Общинска банка.

Столичната общинска агенция за при-
ватизация ще се трансформира в аген-
ция за инвестиции. Целта на новата
структура ще е да подпомага бизнеса
с цялата нужна информация на едно
място и да улесни административното
обслужване.
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15,8 милиона лева е пе-
чалбата на 18-те общин-
ски търговски дружества в
София, която те са реали-
зирали през 2014 г. Това
съобщи зам.-кметът пофи-
нанси Дончо Барбалов.
“Общината има право на

50% дивидент от печалба-
та. Практиката ни в по-
следните няколко години
обаче е да оставяме сред-
ствата в общинските дру-
жества, за да могат да се
развиват и да реализират
различни проекти като об-
новяване на пазарите, из-
граждане на спортни ком-
плекси, покупка на нова
апаратура за болниците и
др. През май месец започ-
ват балансовите комисии,
накоитосеразглеждатре-
зултатите на всяко друже-
ство. След това СОС ще
вземе решение за разпре-
делянето на дивидентите”,
обясни Барбалов.
Снай-голямапечалбаот

8 млн. лв. е Центърът за
градска мобилност, който
отговаря за градския
транспорт, синята и зеле-
ната зона. Вероятно сред-
ствата ще отидат за пла-
щаненатранспортнатаза-
дача на градския транс-
порт.
С голяма печалба от 2,9

Общинските фирми с
15,8 млн. лв. печалба

На печалба са и двете
дружества, отговорни за
изграждането на парк
“Възраждане” и много-
функционалния спортен
комплекс в него - “Софий-
ски имоти” и “Спортна Со-
фия”. Първата приключва
2014 г. с печалба от 1,3
млн. лв.
2,8 млн. лв. е положител-

ниятфинансовактивза “Чи-
стота Искър”. Дружеството
отговаря за сепариране на
отпадъците и рекултивация
на закрити депа.
428 000 лв. пък е печал-

бата на “Метрополитен”
ЕАД. Сред дружествата,
които са на загуба са “Еги-
да”, която се преструкту-
рира и двата транспортни
оператора. Все още се ча-
кат резултатите на общин-
ските лечебни заведения.
Тяхната функция обаче не
е да трупат печалба, уточ-
ни Барбалов.

За поредна година общинските фирми, които управля-
ват пазарите, са на печалба. СНИМКА: ПИЕР ПЕТРОВ

млн. лв. е и “Пазари Юг”.
През миналата година в
него се вля друго общин-
ско дружество - “Озеленя-
ване”. Останалите 4 дру-
жества, сред които “Паза-
ри - Възраждане”, които
управляват градските па-

зари за поредна година,
също излизат на печалба.
Общината вероятно ще се
откаже да си прибере ди-
видента и от тях, тъй като
всички дружества имат
проекти за нови пазари и
ремонт на съществуващи.

В 21 детски градини вече работят ПОС устройства.

Таксата за детска
градина вече и
с дебитна карта

Oт нача-
лото на

седмицата
таксата за
детска гра-
дина в Со-
фия вече мо-
же да бъде
платена и с дебитна
карта.
Пилотно 21 детски за-

ведения са оборудвани с
ПОС устройства. В тях
учат 7240 деца.
“Целта е да облекчим

родителите, които все-
ки месец трябва да пла-
щат такса за детска
градина. Това е първата

стъпка към въвеждане на
плащането и онлайн. То-
ва ще стане, след като
видим какъв е резулта-
тът от въвеждането на
ПОС терминалите. С пу-
скането на онлайн услу-
гата вече ще пестим и
време на родителите”,
обясни зам.-кметът по
финанси Дончо Барбалов.

Цветно и красиво
с “Пазари Юг”

В най-подходящия сезон за
озеленяване на вашия дом,

тераса и градина “Пазари Юг”
ЕАД ви предлага богат и раз-
нообразен асортимент от
цветя на ниски цени.
Само на няколко километра

от центъра на София, в жк
“Дружба 2”, ул. “Делийска во-
деница”, последен номер до бл.
504, се намира най-голямата
оранжерия за цветопроизвод-
ство.
“Пазари Юг” ЕАД е право-

приемник на добре познатото
общинско дружество “Озеле-
няване” ЕАД, което има над
40 години опит в изграждане-
то и поддържането на зелени
площи, паркове и градини на
територията на столицата и
цялата страна.
В цветопроизводствената

база се отглеждат различни
видове билки, стайни, балкон-
ски и градински цветя, задо-
воляващи нуждите както на
озеленителни фирми, градин-
ски центрове, цветарски ма-
газини и хипермаркети, така

Най-голямата оранжерия за цве-
топроизводство в София се нами-
ра в жк “Дружба 2” (виж картата).

и на частни клиенти. Предла-
га се изготвянето на кашпи и
кошници по поръчка с избрани
от клиентите цветя, които
могат да украсят дома, офи-
си, ресторанти, хотели, мага-
зини или дворни простран-
ства.
Експертите в цветопроиз-

водствената база ще обър-
нат внимание на всеки клиент
и биха помогнали с ценни съ-
вети за организирането и
поддържането на градинки,
площи, кашпи и др.
Оранжерията работи всеки

ден от 8 до 17 часа.
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На Женския пазар
- само BG стоки
от производител
Само български стоки и

продукти от производител
- това е запазената марка
на обновения Женски па-
зар. Млечни и месни про-
дукти, тестени изделия,
мед, биохрани, сортовисе-
мена, билки, пресни пло-
дове, зеленчуци и риба са
самочастотстоките,които
могат да бъдат намерени
на пазара.
Единствено на Женския

пазар се предлагат и

автентични
български
грънчарски

изделия
По инициатива на Столич-
ната община и Столичния
общински съвет обновени-
ят пазар през лятото ще
бъде домакин на балканс-
ка конференция за град-
ските пазари. Във форума
ще участват представите-
ли на Гърция, Турция, Съ-
рбия и Румъния, както и
останалите столични об-
щински дружества, които
управляват градските па-
зари. Освен обмяна на
опит искаме да разберем
как функционират град-
ските пазари в балкански-
те страни и какви стоки и
услуги се предлагат, раз-
каза председателят на съ-
вета на директорите на об-
щинското дружество “Па-
зари - Възраждане” Мар-
гарита Александрова.
Женският пазар беше

обновен в участъка между
улиците“КирилиМетодий”
и “Екзарх Йосиф” през
2014 г. Мащабният проект
беше за 8,2 млн. лв. и е
първият, който общинско
търговско дружество реа-
лизира по инициативата
“Джесика”. 80% от сред-
ствата са европейско фи-
нансиране, а 20% - инве-
стиция на “Пазари - Възра-
ждане”. Реконструкцията
станасподкрепатанаСто-
личната община иСтолич-
ния общински съвет. Въ-
прекичеремонтътпродъл-
жицялагодина,презкоято
работиха по-малко от по-
ловината търговски обек-
ти, и за 2014 г. “Пазари -
Възраждане” е реализи-

Обновеното тържище ще е домакин на
балкански форум за градските пазари

Фонтани, кафене и места за отдих са част от новата модерна визия наЖенския пазар.
СНИМКИ: ДЕСИСЛАВА КУЛЕЛИЕВА

нът є се смята за емблема-
та на Женския пазар. “Ос-
венчевечеимамеусловия
да работим, не сме на ули-
цата, кактобешепредире-
монтът, а в магазин с вода,
климатикиаларма,сепро-
мениха и клиентите.Идват
нови хора и тук се разхож-
дат чужденци. Вече ги ня-
ма и амбулантните търгов-
ци”, разказва Еленкова.
Често пред магазина се
вие опашка от любопитни
хораичужденци,коитона-
блюдават как майсторите
изработват чаши, чинии и
други предмети на грън-
чарскотоколелоипослеги
пекат в специална пещ.
Еленкови са и инициатори
на

Седмицата на
занаятите,

която и тази годинаще бъ-
де част от атракциите на
пазара.
Вече се подготвят и кул-

турни мероприятия за
Гергьовден иДеня на дете-
то, които ще се провеждат
воткрититеплощинапаза-
ра. Работи се и над идея
Женският пазар да се пре-
върне в място за среща на
почитатели с любимите им
артисти.
Опашка се вие предмле-

комата. От 6 месеца всеки
дентойпредлагаекологич-
но чисто старопланинско
мляко от кравеферма в с.
Розино. “Новият вид на па-
зара е много добър. И тър-
говците садоволни, и хора-
та - също, че вече тук има
истинскомляко”,казватър-
говецът и признава, че има
дни, в които не смогва на
клиентите. Млекоматът,
който е като микробус, съ-
бира 600 л мляко. Тъй като
фермата е далеч, когато
млякото се продаде, няма
как да се върне отново в
същия ден. Затова решил
да наеме магазин на паза-
ра, който ще отвори на 1
май.

Зоната за плодове и зеленчуци е сред най-предпочита-
ните места от софиянци за пазар.

рало нетна печалба от 897
000 лв.
След преобразяването

вместо със старите сергии
пазарът разполага с

90 магазина в две
сгради от метал

и дърво, зони за отдих,
фонтани и детски площад-
ки. В историята останаха
дрехите,гащитеисутиени-
те, които преди заемаха
основно място.
Към преобразяването

на мястото, но и запазва-
нетонарайонакатомулти-
културносредищеинтерес
прояви и кметът на париж-
кия район “Маре” Пиер
Еделбом. По време на по-
сещениетонакметанаСо-
фия Йорданка Фандъкова
във френската столица в
краянамартстанаясно,че
кметът на най-стария па-
рижки район се интересу-
ва от зоната, в която влиза
Женският пазар, и района
около ул. “Пиротска”.
Очаква се скоро той да по-
сети София и парижкият
район “Маре” да се побра-
тими със столичния “Въз-
раждане”.ПоидеянаФан-
дъкова и шефа на Българ-
скатахотелиерскаиресто-
рантьорска организация
Благой Рагин Женският

пазар ще бъде включен в
туристическите гидове.
Кафене, бистро, химиче-

ско чистене, банка, хипер-
маркет, аптекаиагроапте-
ка са сред търговските
обекти, които допълват
разнообразието на паза-
ра. За сигурността на
клиентите има денонощно
видеонаблюдение и жива
охрана. Полицейски па-
трул също следи за реда.
За разлика от стария па-

зар сега е чисто. Точно на
Женския пазар бяха по-
ставени първите подземни
контейнери за смет в сто-
лицата.
Всякакви плодове и зе-

ленчуци от роднипроизво-
дители и билки могат да се
намерят в зоната между
бул. “Сливница” и ул. “Ки-
рил и Методий”. Тя беше
обновена през 2013 г. Об-
щинското дружество под-
готвя проект за облагоро-
дяване и на последния
участък от пазара - при
бул. “Сливница”, на който
се продават цветя.
Все повече млади хора

търсят българското и род-
ното, казва Елизабет
Еленкова. Тя е майстор
грънчар и е четвърто поко-
ление сред търговците на
пазара. Затова и магази-

Само на Женския пазар има автентични грънчарски
изделия.

Старитеигрознисергиисазаменениот90магазина.

Председателятна съветанадиректоритена “Пазари -
Възраждане” Маргарита Александрова представя га-
лерия “Сердика”.

Галерия “Сердика”
е перлата на пазара
Перлата на обновения Женски пазар безспорно е

галерия “Сердика”.
Най-новото артпространство на София отвори

врати през декември с изложба на картини от фонда
на Софийската градска художествена галерия.
Оттогава досега са организирани пет изложби.

Напук на кризата, в която се твърди, че хората от-
делят все по-малко средства за култура и изкуство,
на огромен интерес се радват творбите на Моно
Петра и Атанас Михов. Само от изложбата на Ата-
нас Михов са продадени картини за 11 500 лв., а по
време на тази на Петра - повече от 10 творби.
Сред клиентите на галерията, която работи от 4
месеца, вече има и чужденци.
Първата изложба, чиито произведения можеха да

се купят, беше на учениците от Националната гим-
назия за приложни изкуства в София. До 23 април
пък в галерията бяха представени творби на Катя
Попова и Никола Енев.
Сега в галерия “Сердика” може да се види анима-

торска изложба. Освен живопис и кукли атмосфера-
та допълват прожекции на филми, печелили награди
на фестивали в чужбина. Изложбата ще остане в
галерията до 10 май.



РАЖДАЕМОСТ
бебета са родени в София през 2014 г., сочи регистърът на
ражданията към здравното министерство. Тук идват и па-
циентки от страната заради достъпа до високите техноло-
гии в репродуктивната медицина, акушерството и гинеколо-
гията. Столицата е на 2-о място по раждаемост в страната,
а смъртността е най-ниска по данни на Столичната регио-
нална здравна инспекция.15 571
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АННА БОТИНОВА

В София се намират 5
специализиранивакушер-
ството и гинекологията
болнициснационалнозна-
чение. Те осигуряват най-
модерните технологии в
репродуктивното здраве,
оперативната гинеколо-
гия, родилната помощ.
Две от специализирани-

те лечебни заведения са
общински.Тесеразвивати
обновяват чрез общинско
финансиране, проекти,
собствени инвестиции и
дарения.
Съвсемновродиленсек-

торще бъде открит на 2-ия
етаж във Втора САГБАЛ
“Шейново” през май, казва
директорът д-р Румен Ве-
лев. Ражданията са основ-
ната дейност в профила на
болницата. Става тради-
ция тук да раждат жени,
родени в болницата.
Занапред ражданията

ще стават в 5 индивидуал-
ни зали. Всяка зала е обо-
рудвана с необходимите
лекарства, санитарни ма-
териалииапаратура-несе
налага комуникация меж-
ду тях.
Модерните родилни ле-

гла позволяват пациентка-
та да остане през цялото
време,коетоенеобходимо
преди раждането - може и
по10-12часа,и2часаслед
това, обяснява д-р Велев.
Леглото създава максима-
лен комфорт за родилката
чрезподвижнитесичасти.
Първите грижи за ново-

роденото също ще се осъ-
ществяват в индивидуал-
ната родилна зала. Бебето
се изкъпва и се слага на

В “Шейново”
пускат 5

индивидуални
родилни залиспециална маса с термо-

дюшек - който се затопля.
Параметрите на средата
за детето се задават на
дисплей. Отстрани има
електронна везна.
Функционалната връзка

еакушерскиятпост,откой-
то с монитори се наблюда-
ват всички зали. Има сис-
тема за проследяване на
детските сърдечни тонове,
чрез която

онлайн се следи
какво става с
новороденото

Отделен е и детски сектор
за бебетата, които се нуж-
даят от по-специални гри-
жи - например с дихателни

смущения при раждането.
Тукможедасеправиинту-
бация и въобще първична
реанимация. Децата ще
бъдат в специални термо-
легла. До родилния сектор
са стаите за бременни под
специално наблюдение и
стаите за родилките.
Реконструкциятаиобно-

вяването на родилния сек-
тор се осъществяват

с 600 000 лв.
от Столична

община
Болницата обособява и
специална стая за свиж-
дания за родилния сек-
тор. Тя граничи с детско-
то отделение, където се

Най-модерно е натуралното раждане - с
минимална медицинска намеса

грижат за новородените.
Между двете помещения
ще има стъклена стена,
така че татковците ще
виждат бебетата си в кре-
ватчетата. Съвсем скоро
болницата очаква даре-
ние от производител -
“брандирани” дрешки за
бебетата с надпис “Шей-
ново”.
Планира се и сектор с 2

самостоятелни зали за
натурално раждане с об-
завеждане, близко до до-

машното. Това емодерна
тенденция, която набира
скорост. Означава ра-
ждане с минимална на-
меса, в което акушерката
има много важно място.
При насможе да се прави
и избор на акушерка, не
само на лекарски екип,
казвад-рВелев.Лекарии
акушерки от “Шейново”
периодично обменят
опит в университетската
болница в Марбург, Гер-
мания.

Болницатаима2-ониво
неонатология, макар че е
в състояние да защити и
най-високото 3-о. Рутин-
ноотглеждатнедоносени
деца, веченесаизключе-
ние бебетата около и под
1000 г. Наблюдението от
детски кардиолог, уролог
и други специалисти е
осигурено чрез договори
с консултанти. Пациенти-
тенеплащатнищодопъл-
нително, освенаконеже-
лаят избор на екип.

Д-р Румен Велев показва едно от новите легла за
раждане в “Шейново”.

СНИМКИ: ГЕРГАНА ВУТОВА И АЛЕКСЕЙ ДИМИТРОВ



“Майчин дом” е рекордьор
по раждания в София и страната с 4132 бебета за 2014
г. Там ремонтират 2-те гинекологични клиники, след ка-
то обновиха клиниката по неонатология. Чакаме капита-
лови средства за нов рентген от МЗ, който ще обслуж-
ва и двете болници в сградата, казва директорът на
“Майчин дом” проф. Виктор Златков. Болницата се нуж-
дае от апарат за азотен оксид за недоносени. Нужни са
58 675 лв., които се събират с дарителска кампания.

1 млн. лв. за ремонт на аулата
в Медицинския университет
Най-голямата аула на Медицинския университет
- София, се намира в университетската АГ болни-
ца “Майчин дом”. Тя събира над 200 души и слу-
жи и за представителни нужди. Предстои ре-
монт, обещан от ректора проф. Ваньо Митев, с
инвестиция за над 1 млн. лева.
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треутробно дрениране при
плевраленизлив наплода.
Рутинни дейности ще ста-
нат и вътреутробното кръ-
вопреливане и лазерната
аблация на съдове по пла-
центата при близнаци.

В Медицински
комплекс

“Д-р Щерев”
внедряват

3 нови методики
във феталната медицина:
ендоскопско поставяне
на балон-катетър при
диафрагмална херния на
плода, вътреутробно
кръвопреливане при
анемии, лазерна абла-
ция на плацента при ед-
нояйчни близнаци. Сек-
торът по фетална меди-
цина прераства в отделе-
ние.
Щебъде открита и гене-

тична лаборатория. През
май предстои откриване
на новото гинекологично
отделениес20легла, кое-
то ще заеме 2 етажа от
новатасграда, казваИван
Тодоров, директор “Мар-
кетинг”. Там ще се прила-
гатинай-модернитеендо-
скопски методи.

Фоайето на АГ болница “Св. София” е преобразено
след ремонт.

За30бебетасегрижатвмоментавдетскотоотделение
на болница “Шейново” (снимката вляво).

“без хартия”. Амбулатор-
ният лист се прави и в
електронен вариант. Ше-
фовете на отделения и
старшите акушерки вли-
зат на визитация с табле-
ти с достъп до информа-
ционната система на бол-
ницата. За целта са даре-
ни 35 таблета.

В МБАЛ “Надежда”
са родени

1401 бебета
през2014г.Тяеизвестнас

опита наекипа си начело с
д-р Георги Стаменов и ви-
сокитетехнологииврепро-
дуктивната медицина, но
осигурявавсичкидейности
в областта на женското
здраве от раждането до
старостта и акцентира на
комплексната услуга.
През 2015 г. внедряваме

иновации в пренаталната
медицина, казва д-р Ане-
лия Рачева, администра-
тивен директор. Тези дни в
болницатаеизвършеновъ-

Първа САГБАЛ
“Св. София” се
обновява по

програма “Джесика”
и чрезмащабна програма
на общината. Чрез “Дже-
сика” изцяло реновирах-
ме фоайето, 3-те гинеко-
логични операционни и
направихмепъленремонт
на реанимацията, казва
директорът на болницата
доц. Иван Костов. Купени
са 3 анестезиологични

апарата и видеосистема
от операционните с ин-
тернет връзка. Започва
цялостен ремонт на гине-
кологичното отделение,
което има 60 легла.
Предстои обновяване

на 3-те ВИП родилни зали
и залата за раждане във
вода.Поплантетрябвада
бъдат открити до края на
юли. Неонатологичното
отделение, входът и при-
лежащите зелени площи
също ще бъдат обновени.

Вмомента тече ремонт на
отделението по хирургия
нагърдата -уникалнадей-
ностзаАГболницитевСо-
фия.ПърваАГболницапо-
крива всички дейности от
майчиното и детското
здравеопазване, казва д-
рКостов. Има психолог за
бременни и уролог за мъ-
жете.
Чрез пилотен проект

“Св.София” ставапървата
болница, която започва
да работи на принципа



ЛЕЧЕНИЕ
болнични легла са открити в София до момента. Постоянно
се откриват и нови лечебни заведения. Столицата разпола-
га с 22 хосписа, които обаче не са достатъчни за нуждите
на най-големия град у нас и това се смята за една от най-
дефицитните услуги. Има нужда и от структури за продъл-
жително лечение, които да поемат пациентите след острия
период на заболявания като инсулт, тежки операции и др.

9300
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Пациентът избира между 75 болници
“Здравната система в

София е уникална със
своето разнообразие.
Броят и качеството на ле-
чебните заведения създа-

ва вътрешна конкуренция,
която е и на база научно-
практически потенциал, и
на технически възможно-
сти на лечебните заведе-

ния”, казва д-р Данчо Пен-
чев, директорнаСтолична
регионална здравна инс-
пекция (СРЗИ).
В София има

над 9300
болнични легла

Тяразполагасъс75болни-
ци, от които 20 са специа-
лизирани, 46 диагностич-
но-консултативни центъ-
ра, 219 медицински центъ-
ра. Открити са 1056 инди-
видуални лекарски
практикии2484подентал-
на медицина.
Населението е 1 309 634

души по официални данни
за 2013 г. и расте прогре-
сивно. Динамиката в ико-
номическия и социалния
статус на пациентите е
много сериозна, поради
което е възможно и разви-
тието на високотехноло-
гични центрове в медици-
ната и стоматологията.
Интересное,чеоткрива-

нетонановилечебнизаве-
дения продължава, отбе-
лязва д-р Пенчев. На пръв
погледтоваепарадокспри
високатанаситеностзаре-
гиона, но лечебните заве-
дения в София са рента-
билни - те вече имат тър-
говското ноу-хау да при-
вличатпациенти,казвад-р
Пенчев. Навлезе европей-

Високите технологии в медицината са една от характе-
ристиките на здравната система в София.

ският модел на активно
търсене на пациенти - ни-
кой не чака те да чукат на
вратата,асетърсятмодер-
ниметодинакомуникация.

Конкурентният
принцип е изцяло

в полза на
пациента,

а битката се води на адми-
нистративното ниво на ле-
чебните заведения. Па-
циентът в София е изклю-

чително добре информи-
ран и много внимателно
избира къде да се лекува,
отбелязва д-р Пенчев. То-
ва означава, че търсенето
емного прецизирано. Бол-
ницата се избира не само
заради професионалиста
Х, но и според целия пакет
услуги, които тя предлага.
Отношението към болния
и нивото на грижите от
страна на средния персо-
налнапримерсасредваж-
ните фактори.



Осезаемо облекчение на болката  
и дискомфорта само след 7 дни! 

БЪРЗО 
ДЕЙСТВИЕ 

ДО

7 ДНИ!

OsteoMove™ 

 Облекчава бързо  
хроничните болки

 Ускорява възстановяването  
на ставния хрущял

 Забавя увреждането  
и деформацията на ставите

 Намалява риска от появата  
на възпалителен артрит

Активен комплекс от:  
глюкозамин сулфат, МСМ, смес от плодове, калиев хлорид, 
хондроитин сулфат, босвелия, куркума, колаген тип II, хиалуро-
нова киселина, манган, бор

Остемоуув е продукт на Natural Factors - производител №1 на 
хранителни добавки в Канада и носител на награда от Канад-
ската Асоциация за здравословни храни (CHFA)!

За повече информация: www.alive.bg,  
www.revita.bg или на тел. 02 9530583

За повече информация: www.alive.bg,  
www.revita.bg или на тел. 02 9530583

Не е просто смес от витамини и минерали,  
а истинска суперхрана, събрана в една таблетка!
ННННННННННННеееееееее еее е прпрпрпрооосостото смес от витами
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• Осигурява оптимални нива 
на витамини, минерали, ан-
тиоксиданти и съставки на 
хранителна основа.

• Повишава имунитета.

• Подпомага здравето на очи-
те, сърцето, костите и сто-
машно-чревния тракт.

• Зарежда бързо с енергия. 

• Съдържа само висококачест-
вени съставки с ясен произход. 

• Иновативна Flash Glancing 
Techno logy, която гаранти-
ра запазването на ценните 
хранителни вещества от 
плодовете и зеленчуците.

Балансирана формула за възрастни и деца над 12 г.:

ТЪРСЕТЕ В АПТЕКИТЕ! ТЪРСЕТЕ В АПТЕКИТЕ! 

17 СОФИЯ / РЕСТАРТПЕТЪК, 24 АПРИЛ 2015 Г.

Д-р Венета Павлова, мениджър на “ЕО Дент” - най-голямата верига дентални клиники в България:
- Дентална клиника “ЕО

Дент” навършва 13 годи-
ни. Какво ви донесе досе-
гашният опит?
- Досегашният опит ни

донесе много удовлетворе-
ни, щастливи и усмихнати
пациенти, на които благо-
дарим от сърце, защото
те ни вдъхновяват непре-
къснато да инвестираме в
своята квалификация и
професионално усъвършен-
стване. Първата дентална
клиника "ЕО Дент" бе от-
крита през 2002 г. и вече
13 години нашият стре-
меж е комплексна диагнос-
тика и лечение на най-съ-
временно равнище, за да
могат пациентите ни да
се чувстват сигурни. Ние
се грижим за денталното
здраве, но професията ни е
и творческа. Когато сме
решили денталния проблем,
когато пациентите са вър-
нали усмивката си, хранят
се и се чувстват пълноцен-
но, това ни носи истинско
удовлетворение. Работата
в екип и квалификациите в
различни сфери - хирургия,
имплантология, естетика,
детска дентална медицина,
лечение с лазер, 3D диагнос-
тика,всичкотовапозволява
високоспециализирана гри-
жа за нашите пациенти.
- Кое е най-важното, за

да имаш успешна зъболе-
карска практика днес?
- Според мен най-важни

са екипът от специалисти
и доверието между пациен-
та и зъболекаря. Ние не-
прекъснато инвестираме в
модерни технологии и апа-
ратури, които позволяват
иновативно лечение в ком-
фортна атмосфера. Ден-
талната медицина се раз-
вива много бързо и вече по-
сещението при заболекаря
е удоволствие. Има въз-

Пациентите вече могат
да заспят и да се събудят
с преобразена усмивка

“ЕО Дент” е носител на престижното европейско
отличиезакорпоративнасоциалнаотговорност,отличена
като “Най-добра клиника за 2014 г.”, удостоена е със
“Златен печат” и почетна значка “Златна книга” за
европейски мениджмънт в здравеопазването, носител е
на приза The BIZZ 2014.

ставяне на импланти, а
при по-голям брой липсва-
щи зъби може с 4, 6 или 8
импланта да се възстанов-
ят всички. Работим с обща
упойка и седация, което
позволява в едно посеще-
ние да бъде свършен голям
обем от работа и най-важ-
ното - без страх и без бол-
ка. В едно посещение мо-
гат да бъдат излекувани
всички кариеси, да бъдат
поставени импланти, да
бъдат извършени хирургич-
ни интервенции и т.н. Съ-
временната естетика, но-
вият дизайн на усмивката
може предварително да се
предвиди и покаже на па-
циента. Предстои ни пълна
замяна на отпечатъците с
денталните скенери. Изпи-
леният зъб се сканира, след
което информацията се
прехвърля в лаборатория-
та, където става компю-
търно изрязване на корона-
та или конструкцията, а
3D принтерите подготвят
моделите. Така вече няма
отпечатъци, няма гипс,
всичко е дигитализирано и
компютризирано. Всичко
това дава много голяма
точност и прецизност, но
човешкият фактор (зъбо-
техник, зъболекар) дава он-
зи финес след това, за да

може тези зъби да оживе-
ят, а усмивката да бъде
авторско произведение на
изкуството.

- Какво е нужно, за да се
формира по-висока култу-
ра в денталното здраве?
Имате ли инициативи?
- Има много инициативи

за повишаване на здравна-
та култура. Провеждаме
беседи в училища и детски
градини, пред възрастни
хора, обучаваме ги как да
мият зъби си и какво е
важно за тяхното дентал-
но здраве. Издаваме спе-
циализирани списания, с
които обогатяваме знания-
та им. Денталното здраве
е част от общото здраве,
ето защо организираме
безплатни прегледи за про-
филактика и мотивация.
Работим по социално зна-
чими проекти - “Лечение на
деца с увреждания” и “По-
качествен живот за наши-
те родители”. Открихме
специализирана дентална
клиника за деца със специ-
фични потребности. Лече-
нието за тях е безплатно,
а клиниката е оборудвана с
модерна операционна, в
която се лекува с обща
упойка. Разполагаме със
сензорна зала, в която
чрез музика, аромати и

можностзабезболезненоле-
чение, а пациентите могат
да заспят под анестезия и
да се събудят с преобразе-
наусмивкабезстрахиболка.
- Какво търсят българ-

ските пациенти - каче-
ството ли е на първо мя-
сто, или цената? От как-
во зависи изграждането
на доверие?
- Българските пациенти

са много интелигентни и
силно информирани. Те мно-
го често знаят точно как-
во искат. Търсят каче-
ство, но е важна и цената.
В България се работи съ-
временна дентална медици-
на, на изключително високо
ниво и смятам, че това е
привилегия за българските
пациенти, защото е на до-
стъпна цена. Повечето зъ-
болекари работим и със
здравната каса или допъл-
нително здравно осигуря-
ване, което облекчава фи-
нансово пациентите ни.
Доверието е много важно,
за нас то е разковничето
към успеха! Когато успеем

да изградим силна емоцио-
нална връзка с нашите па-
циенти, доверие и прия-
телство, тогава заедно
можем да постигнем пре-
красни резултати. Успе-
хът на едно лечение зависи
от взаимното желание и
участие на двете страни.
Стремим се при нас па-
циентите освен лечение да
получават и специално от-
ношение!

- Кои иновативни ме-
тоди и технологии при-
лагате в “ЕО Дент” в мо-
мента? Предстои ли да
въведете още модерни
практики?
- В “ЕО Дент” разполага-

ме с 3D диагностика, ул-
тразвукова диагностика на
ставата, съвременни
CAD-CAM технологии, ми-
кроскопи и лазери, с които
успешно лекуваме пародон-
тити, решаваме сложни
хирургични случаи с въз-
можностите на съвремен-
ната имплантология. Загу-
бата на зъб вече се въз-
становява бързо чрез по-

светлини постигаме овла-
дяване на страха. По про-
грамата “По-качествен жи-
вот за нашите родителищ
лекуваме възрастни хора,
които са тотално обеззъ-
бени, чрез безплатно по-
ставяне на зъбни имплан-
ти, предоставени от на-
шите партньори - Bredent,
Германия. Това е невероя-
теншансзатезихора,защо-
то те връщат своите со-
циални контакти, своята
увереност и самочувствие.
Социално значимите кау-

зи, около които се обединя-
ваме всички, по невероя-
тенначинвдъхновяваекипи-
тени.Ниесегрижимзаздра-
вата и красива усмивка, а
една усмивка прави чудеса.

www.eo-dent.com
info@eo-dent.com
facebook/EODent



ОБРАЗОВАНИЕ
университета, 297 училища, 235 детски градини и 97 детски ясли има в
София. Тук се обучава основният процент от младите хора на България.
Освен Софийския университет в града се намират Националната худо-
жествена академия, НАТФИЗ, Музикалната академия и Националната
спортна академия. Тук е и най-модерното училище през последните го-
дини - УНСС, както и основният университет за бъдещи строители и ар-
хитекти - УАСГ, и набиращият скорост Нов български университет.
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Bсяка пролет и лято в
София се изсипват
хиляди абитуриен-

ти, които кандидатстват в
някое от висшите учили-
ща на столицата. Дори в
момента в университети-
те тече първата част от
приемната кампания. Ако
невискъсат, презсептем-
ври почти всеки запътил
се към студентската ска-
мейка ще е част от акаде-
мичната общност. Причи-
ната е ясна - демограф-
ският срив доведе до по-
вече свободни места във
вузовете. А от какво се
нуждае един бъдещ сту-
дент? От пътеводител как
да се оправи в големия
град:

1. Къде да спя: вариан-
тите са два -

общежитие в
Студентски град
или квартира
под наем

Всеки вуз има свои бло-
кове в академичното
градче. Настаняването
става от комисия, за цел-
та трябва да сте подали
молба пред нея. На сай-
товете на вузовете има
пълна информация за ре-
да и сроковете. Предим-
ството да живеете в Сту-

Пътеводител на
3. Къде да работя -

първи курс не е най-подхо-
дящото време да си наме-
рите работа. Все пак е
нужно време да се свикне
с различния режим. Но ра-
бота има - първо можете
да се обърнете към сту-
дентската трудова борса
или просто да прегледате
обявите във вестниците
или сайтовете. Има доста-
тъчно организации, които
предлагат места за поча-
сова работа. На сайтовете
на различни фирми и ин-
ституции също има обяви
за студентска работа.

4. Къде да се забавля-
вам - София е точното мя-
сто за това. Има купища
малки и по-големи заведе-
ния, на открито и на за-
крито. Можете да изслед-
вате различни квартали
през свободното си време.
Витоша е на 15 минути от
центъра на града и за лю-
бителите на ските или на
разходките е просто
идеално място.
Има безчет курсове по

йога, аеробика, различни
видове танци. Хит е да си
резервирате игрище за
футбол, волейбол или те-
нис. В Студентски град
има клубове за дартс,
боулинг, фитнеси и т.н. На
столичната ул. “Раковски”

(и не само там) е меката
на театрите. Непрекъсна-
то има промоции на биле-
ти и винаги можете да ви-
дите някой от актьорите
от известните сериали на
живо. Ако си падате по
изобразително изкуство -
из целия център е пълно
с малки галерии, а точно
до Софийския универси-
тет е “Шипка” 6, където
най-редовно има експози-
ции. Кината са основно в
моловете, а концертите в
зала “АренаАрмеец” иНДК,
където можете да видите
куп знаменитости, докато
сте студент в столицата.

5. Учението - все пак то
си е най-важното. Освен
вуза, в който сте избрали
да учите,

можете да
посещавате
лекции на
известни

преподаватели
и без да сте студент в съ-
ответното висше учили-
ще. Много малко младе-
жи го правят, защото не е
особено популярно. Но за
някои известни имена си
заслу жава да прескочите
едно “висене” в кафенето
и да отидете до аудито-
рията на съседния вуз.

бъдещия студент
няма как да подминете
прочутите мензи.

Купонът в тях
струва от

1,50 до 2,50 лв.
Срещу това получавате
първо, второ и трето. В
Студентски град е пълно с
различни видове заведе-
ния, като най-известната
улица е “Манджа стрийт” и
на нея може да откриете
най-различни бързи храни.
Но ако искате да хапвате
здравословно - няма про-
блем. Във всички вериги
вече продават полуготови
салати, а супените барове
са хит в столицата. Както
всеки уважаващ себе си
град и тук е пълно с екзо-
тични кухни - ливански,
марокански, пакистански,
индийски, японски и т.н.
Все пак трябва да имате
сериозен повод и по-ста-
билен бюджет за тях.

дентски град е, че ще пла-
щате много нисък наем,
част от основните универ-
ситети са в района и ще
пестите време за пътува-
не. Заведенията, магази-
ните и нощният живот са
съобразени с възрастовия
състав на квартала. Сто-
личната община е осигури-
ла преки транспортни
връзки с центъра, както и

карти за градския транс-
порт с намаления. Втори-
ят вариант е да си нае-
мете апартамент. В по-
отдалечените квартали
има луксозни двустайни
апартаменти и за по 200
лева на месец. Ако се
комбинирате с приятели,
може да ви излезе доста
евтино.

2. Къде да се храня -

Американо-английската ака-
демия в София предлага уни-
кална възможност за паралел-
но обучение по две програми -
американска и българска. Това
е иновативна за българския
образователен сектор услуга,
предназначена да задоволи
потребностите на ученици,
чиито приоритет е отличното
усвояване на английски език и
подготовкатаза продължаващо
обучение в чужбина или Бъл-
гария. Проектът се реализира
съвместно с Частно средно об-
щообразователно училище с
чуждоезиков профил "Абрахам
Линкълн" и е плод на усилията
на българо-американски екип
от образователни експерти.
За учебната 2015/2016 годи-

на се записват деца за преду-
чилишна подготовкаи ученици
в I до VIII клас включително.

Образователни
стандарти

Предлаганата билингвална
програма интегрира най-до-
брото от американската и
българската образователни
системи. Изградена е в пълно
съответствие с българските
държавни образователни из-
исквания и същевременно по-
крива американските образо-
вателни стандарти Common
Core. Обучението в американ-
ската програма се провежда
по методики на McGraw-Hillи
Нolt McDougal, като курсът по
математика се базира на
Saxon Math.

Организация на
учебния процес

Образователно- възпитател-
ната работа се осъществява
при целодневна организация
на учебния ден. Занятията
по американската програма
се провеждат в смесени кла-
сове с ученици от различни
националности. Голяма част
от преподавателите са от
САЩ. Преподаването и не-

Билингвално обучение за учениците
на Американо-английската академия
формалното общуване между
учители и ученици е изцяло
на английски език. Занятията
по българската програма се
провеждат на български език
по утвърдените от МОН
учебни планове.

Удостоверения и
сертификати

За всеки завършен клас и етап
на обучение учениците получа-
ват легитимни български и
американски документи. За-
вършват средно образование с
две дипломи - американска и
българска.

Философия на
обучението

Философията на обучение в
Американо-английската ака-
демия се основава на концеп-
цията, че всяко дете прите-
жава свой уникален потен-
циал, интересии дарби. Роля-
та на учителите е да му по-
могнат да разгърне тези
възможности и да се развие
като пълноценна и успешна
личност. Педагогическият ек-
ип се стреми да поддържа си-
гурна и подкрепяща среда, в
която учениците израстват,
развиват и усъвършенстват

Association - Commission on
Elementary and Secondary
Schools.

Експертен екип
Билингвалната система на
обучение в Американо-англий-
ската академия е разработе-
на от обединен екип образо-
вателни експерти от САЩ и
България. Консултанти на
академията са български пе-
дагози с дългогодишен опит,
с награди за принос към обра-
зованието, автори на учебни-
ци и учебни програми. Спе-
циалистите от САЩ са чле-
нове на престижни американ-
ски акредитационни агенции,
дългогодишни преподаватели.

Прием
Американо-английската ака-
демия извършва целогодишен
прием на нови ученици до на-
чалото на съответната
учебна година през септември.
Записаните до 31 март по-
лзват преференциални такси.
Освен по билингвалната

американо-българска система,
академията предоставя въз-
можност на български учени-
ци да се обучават само по
българската система. Те пла-
щат редуцирана такса - близ-
ка до тази на повечето част-
ни училища в София.
Българските ученици на

Американо-английската ака-
демия могат да изберат да
се обучават единствено по
американската образовател-
на програма. Тяхното обуче-
ние в този случай се провеж-
да единствено на английски
език. За всеки завършен клас
и етап на обучение те полу-
чават единствено американ-
ски документи.

своите интелектуални зна-
ния, физическа култура, спо-
собности за креативност, со-
циални и комуникативни уме-
ния.

Материална база
Новата модерна сграда на
Американо-английската ака-
демия, открита през октом-
ври 2014 г., е разположена в
екологичния район на с.Лозен,
с удобен достъп от бул. "Ца-
риградско шосе" и южната
дъга на Околовръстния път.
Съвременното функционално

оборудване на класните стаи,
съчетано с изключителна ес-
тетика на цялостния инте-
риор, има своя благоприятен
принос за високото качество
на обучението.

Акредитации и лиценз
Американо-английската ака-
демия е акредитирана от че-
тири международни агенции -
Accreditation International,
National Council for Private
School Accreditation (NCPSA),
The Alliance of
AccreditorsиMiddle States

ВАЖНИ ФАКТИ
� Американо-английската академия е основана в София
през 1992 г.
� Обучава ученици от 32 националности
� Детска градина - 3 до 6-годишни
� Средно училище - I до XII клас
� Интернационален преподавателски екип
� Малки класове - до 20 ученика
� Индивидуален подход и лично отношение към всеки уче-
ник
� Нова модерна училищна сграда в екологичен район
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Започнахме
изграждането
на Корпус 3,
казва
изпълнителният
директор
на НБУ
Георги Текев
ноисвободенотконкретна
институционална рамка,
включително и материал-
на. Бяхме пръснати в раз-
лични точки на София,
подбирани според курсо-
вете и програмите, които
предлагахме-библиотеки,
научни лаборатории, кон-
гресни зали, училища. Ин-
ституционализирането до-
йде по-късно, в края на 90-
те. На мястото, където
днес е НБУ, през 1995 г.
заварихме импозантна,
обгърната в отминала сла-
ва и пропита с печал и раз-
руха, сграда - паметник на
мрачен исторически пе-
риод, превърната в...
склад.
Големите промени всъщ-

ност ставаха постепенно и
много бързо. Веднага след
като успявахме да станем
собственици на някоя част
от сградите, я променяхме
не само естетически, но и
функционално.Първата го-
ляма промяна беше би-
блиотекатанаНБУ.Насле-
дихме пространствата на
бившата библиотека на
АОНСУ, превърнати в на-

воднено мазе. За
около година ус-
пяхме да изгра-
дим една от най-
модерните би-
блиотеки с изця-
ло промененаар-
хитектура и
функционалност.
По-късносезаех-
ме с изграждане-
то на стандартни
учебнипростран-
ства - за аудитор-
на илабораторна
работа, както и с
първите творче-

ски ателиета - балетна за-
ла, учебна театрална зала,
музикалникабинети.Аула-
таиресторант “Артес” бяха
последвани от мащабни
проекти като читалнята
“Проф. Иванка Апостоло-
ва”, музеят на НБУ, центъ-
ра за изкуства, универси-
тетския театър, галерия
UniArt, книжарницата и
BakеryHousе в обновеното
приемно пространство на
Корпус 2, за да стигнем до
днешния студентски спор-
тен клуб. Зад всичко това
стоят и редица невидими
елементи на промяната.

Не забравям
годините с режим

на тока,
поради което изградихме
възможности за независи-
мо електроснабдяване,
напълноразрушенатаото-
плителнаинсталация, коя-
тозаварихме,имръзнещи-
те зими, които прекарахме
тук, преди да можем да се
разхождамепокъсръкави
през зимата.
Тази година започнахме

изгражданетонаКорпус3,

в който, освен че ще има
аудитории за практическо
обучение, ще бъде обо-
рудван и като
високотехнологичен

център за телевизия и ра-
дио, игрално и анимацион-
но кино, фотография, тон-
режисура.
- Идеята отворено про-

странство на студент-
ския център да бъде на
самиявходна универси-
тета e нетипична за Бъл-
гария. Защовзехте тако-
ва решение?
- Защото, както обичаме

да казваме, студентите са
центърът на нашата рабо-
та, ние сме обърнати към
тях. В различни сфери на
дейността си трябва да го
доказваме. Според мен е
много важно

да гарантираме
възможности

за избор
Избор на курсове, избор
напрограмииосновно -из-
борнаобразователнифор-
ми за съставяне на само-
стоятелна програма. В то-
ва,вярваме,еблизкотобъ-
дещена университетското
образование. Всичко това
е необходимо да се под-
крепи с административно
обслужване, в което да се
чувствашудобно,очакван,
избран. Знам, че тази бук-
вална прозрачност, която
се опитваме да налагаме,
невинагищебъдеприета с
радост. Въпреки това съм
убеден, че новото про-
странство ще развие друг
типорганизационнакулту-
раищеприближичувстви-
телно страните в универ-
ситетската общност.

- Какво е най-важно да
има в кампуса на един
университет?
- Извън стандартното за

една модерна универси-
тетска среда - това са ме-
стата за общуване. Вече
споменах “Артес”, който
създадохме на същия
принцип - по-скоро място
за общуване, отколкото
менза, и приемното про-
странство наКорпус 2. Съ-
щото и с био-кафето, кафе-
клубавКорпус1.Спортна-
та база също е от голямо
значение. Игрището, кое-
то построихме преди мал-
ко повече от година и на
което почти целогодишно
се практикуват футбол, во-
лейбол и хандбал, фитне-
сът на открито и залата за
йога и аеробика са също
пространства от този тип.
Много важно за нашето

схващане за модерна уни-
верситетска среда е и из-
граждането на аудиторни-
те пространства на прин-
ципа на съучастието в
образованието. Ето защо

традиционните
лекционни зали
превръщаме в
семинарен тип

аудитории,
адруги-влабораторнипро-
странства за практическо
образование. Именно тези
пространства са наш прио-
ритет. Още това лято пред-
стои изграждането на цен-
тър за книгата, който ще
свърже основния корпус на
НБУ с библиотеката и ще
развиеновипространствас
отворен достъп с книжар-
ници,центровезадигитали-
зация и създаване на изда-
ния по избор, зали за пред-
ставяне и дебат, малък ки-
носалон.
Накрая съвсем сериозно

-многоважноекъмунивер-
ситета да има път. В бук-
валния смисъл, в пренос-
ния може би е по-лесно...
Имаме уговорка със Сто-
лична община, че изграж-
дането на булевард “Мон-
тевидео”, който ще свърже
НБУ с изграждащата се
метростанция, както и с
южната дъга на новия око-
ловръстен път, ще започне
през тази година.

-Г-н Текев, от ня-
колко години на-
сам столицата ни

се преобразява посте-
пенно. Вие лично се ан-
гажирате с материална-
тасредавНовбългарски
университет вече 20 го-
дини. Споделете вашия
опит - как успявате не-
прекъснато да променя-
те кампуса на най-голе-
мия частен университет
и защо това е важно?
- Нов български универ-

ситет работи със стандар-
ти и в различните области
на моите занимания вНБУ
ме интересува именно въ-
просът за създаване и раз-
пространение на съвре-
менни модели. Заедно с
президента на универси-
тета проф. Богданов, арх.
Узунов и екип от колеги се
ангажираме именно със
създаването на стандарти
в материалната среда, съ-
ответни на визията за раз-
витие на НБУ. Сигурен
съм,чесредата,вкоятооб-
щуваме, творим, образо-
ваме се, изследваме и съ-
здаваме, е от голямо зна-
чение.Тянесамоизпраща
послания навън, с които
описваме себе си като

един или друг тип институ-
ция,новярвам,чепроменя
и самите нас.Сигурен съм,
черазвитиетонаНБУвмо-
делзамодерна, предприе-
маческитипуниверситетс-
ка институция, не би могло
да се осъществи без съот-
ветна среда.
Това, че в университета

непрекъснато се правят
промени, е като че ли и
част от самото учене -

нашите студенти
свикват с

промените,
търсят ги,

готови са след време сами
да инициират промени.
- Разкажете ни исто-

рията на кампуса на НБУ
отнеговотоначалодосе-
га? Какви са големите
промени?
- Дълга история в кратък

период... Нов български
университет в началото на
своетосъздаванебешене-
видим и “свободен универ-
ситет”, кактонинаричахав
началото на 90-те години
на миналия век. Свободен
не само като възможности
за свободен избор на теми
и форми за образование,



®

МИНАЛО
Подземният музей под базиликата “Св. София”, който
представя историята на главния некропол на Сердика и
на по-ранните църковни сгради под базиликата, е сред
най-новите в София. В него са събрани 18 века история
(снимката вляво).
От 1979 г. Боянската църква е включена в листата на
световното културно наследство на ЮНЕСКО. В нея могат
да се видят стенописи от IХ - ХII в.
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Виж града
София е сред най-стари-
теевропейскиградове,ма-
карсамоот136годинидае
столица.
Всяка туристическаоби-
колка трябва да започне с
храма, дал името на днеш-
ния град - базиликата “Св.
София”. Там подземният
музейесъбралнаедномя-
сто 18 века история. Съ-
всем наблизо са Руската
църква и храм-паметни-
кът “Св. Александър
Невски”.
В центъра може да се
видят Археологическият
музей, бившият царски
дворец, в който сега е На-
ционалната художествена
галерия, останките от
древнаСердикаприлар-
гото между президент-
ството и Министерския съ-
вет.
В списъка на обектите,
които не бива да се пропу-
скат, са Боянската църк-
ва, обявена от ЮНЕСКО
за част от световното кул-
турно наследство, и На-

ционалният историче-
ски музей.
За да се усети духът на
града се разходете из
малките, но колоритни
улички в центъра като
“Шишман” например или

тръгнете по пешеходната
зона на “Витошка”.
Отскоро отворен за по-
сетители е царският
парк “Врана”, в който
има ценни и редки расти-
телни видове. В околно-

стите на града са мана-
стирите от Софийската
мала Света гора. Набли-
зо е и планината Вито-
ша, която е сред стоте на-
ционални туристически
обекта.

Археологическиятмузей, който сенамиравцентърана
София.

Ротондата
“Св. Георги”
е смятана за
най-старата
запазена
сграда от
времето на
император
Константин
Велики.

Панагюрскотозлатносъкровищеможедабъдевидя-
но в Националния исторически музей в Бояна. Сега то
обаче е част от изложбата в Парижкия Лувър.



www.visitsofia.bg

Преоткрий

НАСТОЯЩЕ
Бившият царски дворец в центъра на града днес е На-

ционален етнографски музей, който още през 20-те годи-
ни на XX в. е квалифициран като един от най-богатите на
Балканите. В него е и Националната художествена гале-
рия (вляво).
Вечер фонтанът пред президентството (вдясно) свети в

цветовете на трибагреника, а през деня туристи се редят
да снимат смяната на почетния караул.
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за 48 часа
Базиликата
“Св. София”
е дала днеш-
ното име на
столицата.
Близо до нея
се намира
и храм-
паметникът
“Свети
Александър
Невски”.

СНИМКИ:
РУМЯНА ТОНЕВА,
ДЕСИСЛАВА
КУЛЕЛИЕВА,
ЙОРДАН
СИМЕОНОВ,
ПИЕР ПЕТРОВ И
НИКОЛАЙ ЛИТОВ

Паркът
“Врана”
вече е
отворен
за посе-
тители.

Църквата
“Св. Пет-
ка Самар-
джийска”
пази сте-
нописи от

Пимен
Зограф-

ски.

В София има иМузей на социалисти-
ческотоизкуство.Тамсепазятпетолъч-
ката и паметникът на Георги Димитров.

Сградата на Народния театър е сред най-красивите в
столицата.
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“Арена Армеец"
ще накара цяла
Европа да включи
телевизорите и
да гледа България

Николай
Ишков:

БОЯН БОЙЧЕВ

- Вече четири месеца
сте директор на “Арена
Армеец”, г-н Ишков. Как
гледате на коментарите,
че залата бе замислена
като спортна, а се из-
ползва предимно за
концерти?
- Дебело подчертавам,

че “Арена Армеец” е мул-
тифункционална зала. Тя
не е фиксирана за опре-
делен вид събития. От че-
тири месеца съм мени-
джър и се опитвам да из-
ползвам максимално по-
тенциала є. В “Арена Ар-
меец” могат да се правят
конгреси, изложения и
конференции. Не само
български, а от междуна-
роден мащаб. Миналата
седмица имаше голям
конкурс за кандидат-нота-
риуси например. Мисля,
че “Арена Армеец”

има
неподозирани
възможности,

които не са били реализи-
рани досега. Що се отна-
ся за спорта, ще дам вед-
нага пример - от години у
нас не е имало голямо
европейско първенство по
колективен спорт. Бълга-
рия и “Арена Армеец” в
частност ще приемат ма-
човете от груповата фаза,
четвъртфиналите, полуфи-
налите и финала. През
последните години нацио-
налният отбор по волей-
бол единствен ни пред-
ставя на ниво и хората го
обичат искрено. Европа
ще гледа мачовете от
“Арена Армеец”, което е
голям престиж и за Со-
фия, и за държавата.
- Колко е голяма зае-

тостта?
- Мисля, че “Арена Ар-

меец” има неподозирани
възможности, които не са
били реализирани досега.
Заетостта е труден и
строго специфичен про-
цес. След първия ми ра-
ботен ден на 15 декември
бе изключително трудно в
първите четири месеца да
се планират събития. Въ-
преки всичко имахме до-
статъчно добър шанс да
бъдем домакини на две
големи спортни състеза-
ния - през януари беше
“Нощта на моторите”, а
световната купа по джудо
- през февруари. Ние не
можем да се сравняваме
със залите в Берлин, Па-
риж или Лондон. Там па-
зарите са съвсем различ-
ни. Една от целите е

да бъдем
адекватни с
арените в
Белград, Загреб
и Любляна
Да проявим креатив-

ност, нестандартност. И в
тази връзка безспорен ус-
пех за нас е, че за първи
път в историята българска
зала получи официална
покана за членство в асо-
циацията на европейските
арени. Критериите, които
трябва да покрием, са
осъществими и реални.
Това нямаше да е въз-
можно, ако не бе подкре-

Всеки човек си избира
какво да изживее. “Арена
Армеец” ще е домакин на
световната купа по худо-
жествена гимнастика
през август, европейското
първенство по джудо и на
европейското първенство
по волейбол, което ще е
черешката на тортата в
спортния календар. Ве-
роятно ще приемем и мач
от световната лига по во-
лейбол. Ще има две съ-
стезания през октомври -
за първи път по мотокрос
в зала, а през декември -
отново скокове с мотори.
Спортът не е забравен!
Залата е атрактивна за
концерти със своя капа-
цитет. От 26 май до 30
юни ще има пет големи -
на Хулио Иглесиас (26
май), на “Уан Републик”
(2 юни), на “Роксет” (17
юни), на “Тото” (28 юни) и
на “Джудас Прийст” (30
юни). Билетите се прода-
ват интензивно и на на-
шата каса. Още отсега се
купуват места за концер-
та на “Уайт Снейк”, който
е на 24 ноември. В края
на септември ще гостува
Ерос Рамацоти - на 26-и.
През октомври ще дойде
Лепа Брена. Заявен е
концерт на “Дийп Пър-
пъл”, но още не е потвър-
ден. През декември госту-
ват Албано и Ромина
Пауър, както и сръбският
певец Здравко Чолич. От
друга страна, Камен До-
нев е първият български
артист, който реши да на-
прави свое собствено шоу
в “Арена Армеец”. То ще е
на 29 ноември. Мариус
Куркински също прояви
интерес и сме в процес на
преговори. Идеята му е да
бъде в Деня на будители-

те - 1 ноември.
- Какво изискват гру-

пите от вас?
- Музикантите се обръ-

щат към промоутърите, а
те към нас. Опитваме се
да ги задоволим напълно.
Например Шаде е поиска-
ла във всичките є гримьор-
ни да има на вратите ку-
кички, които заключвала
сама с катинар. Още стоят
в залата и се наричат ку-
кичките на Шаде.
- Колко е наемът на за-

лата?
- Търговска тайна. Той е

обоснован от деня на зае-
тост и сложността на орга-
низацията. Имало е случай
група да дойде дори с 14
тира оборудване.
- Каква ще е печалбата

през 2015 година?
- Оптимист съм да е с 30

процента повече от мина-
лата. Министерството на
спорта оказва огромна
подкрепа. Заедно разрабо-
тваме стратегии. Открихме
нова страница във взаи-
моотношенията със Сто-
лична община в лицето на
Йорданка Фандъкова. Тър-
сим заедно иновативни ре-
шения.

През лятото
“Арена Армеец”
ще се превърне
в лятна академия
за децата,

които са във ваканция. Мал-
чуганите ще могат да по-
сещават залата и всички-
те пространства около
нея. Ще се запознаят с
известни спортисти. Ис-
кам да я припознават ка-
то свой дом. Работим по
въпроса празникът на Со-
фия да е в “Арена Ар-
меец” и за първите учеб-
ни дни да поканим един
от най-известните руски
циркове с фантастични

изпълнители и дресури на
животни. За лятото има
още един проект по слу-
чай 100 години българско
кино. Заедно със Столич-
на община ще организи-
раме паркинга на “Арена
Армеец” в огромно лятно
кино.
- Мислите ли за музей

на “Арена Армеец”?
- Работим по идеята.

Ще направим алея на
славата. В нея ще има
историческо място за
всички значими гости на
“Арена Армеец”.
- А какво става с мал-

ката зала?
- В нея тренират раз-

лични спортисти, но аз
имам нова стратегия. Тя
трябва да стане достъпна
за любителите на спорта.
Под формата на достъпен
наем там всеки може да
играе футбол, баскетбол,
волейбол...
- Достатъчен ли е

градският транспорт,
който води до “Арена
Армеец”?
- И по този въпрос гово-

рихме с г-жа Фандъкова.
Когато има големи съби-
тия, ще бъде по-интензи-
вен и до по-късно.
- Очевидно 2015 годи-

на е пълна. А 2016-а?
- Вече работим за този

период. През януари раз-
работваме шоу на лед на
Албена Денкова и Мак-
сим Стависки. В следва-
щия месец имаме 4-5 кон-
кретни неща. На 29-и ще
свири фамозният цигулар
Васко Василев. На 24-и
големият ни гимнастик
Йордан Йовчев и еквили-
бристът Енчо Керязов ще
направят представление.
Получихме запитване от
Българския футболен съ-
юз дали “Арена Армеец”
може да приеме европей-
ско по футбол в зала за
периода 1-13 февруари.
Но засега няма повече по
този казус. Предстоят
разговори с Лили Ивано-
ва отново залата да е
домакин на неин кон-
церт. Предстои и винено
изложение с промоция
на вина от Новия свят и
на нашите винари. За
май преговаряме със
световноизвестния цигу-
лар Андре Рю. Идеите са
много, важна е подкре-
пата. Досега я виждам
100 процента в лицето
на Красен Кралев и Йор-
данка Фандъкова, както
и на Националната
спортна база.

Има място и за спорт,
и за музика, казва
директорът на
най-голямата ни зала
пата от Министерството
на спорта в лицето на
Красен Кралев и Нацио-
налната спортна база.
Влизаме в семейството на
всички значими европей-
ски арени, които генери-
рат много събития. Ще
имаме право и достъп на
информация, обмен и на
всички останали привиле-
гии.
- Как се канят големи

групи за концерти?
- Нужно е да си много

активен в сферата на про-
моутърите. Да си гъвкав,
да говориш с тях, да ги
караш да се чувстват спе-
циални. Това опитвам да
правя. През тази година
гарантираните концерти
вървят добре. Грубо каза-
но, ръстът на заетостта
ще е 25-30 процента. Го-
лям шанс на “Арена Ар-
меец” е, че

ще домакинства
на детската
Евровизия
Мащабно мероприятие,

което гледахме в захлас
заради нашата Крисия
миналата година. Еврови-
зията не само ще накара
цяла Европа да включи
телевизорите в посока
“Арена Армеец”, а и ще
ангажира залата за 22
дни. В момента тече кон-
курс за слоган на Еврови-
зия и нямам търпение да
видя какво ще е посла-
нието на България към
Европа. Всичко това ще
допринесе не само за ре-
кламата на “Арена Ар-
меец”, но може да напра-
ви София още по-атрак-
тивна дестинация за чуж-
денците. Финалът на шоу-
то ще се излъчва не само
на Стария континент, в
Аржентина и Австралия
са купили правата заедно
с още 20 европейски дър-
жави. Това е важна кауза
за България като член на
ЕС. Финалното шоу ще е
само на 20 и 21 ноември,
но ангажираността е от 2-

и до 24-и. Щастлив съм от
резултатите, които по-
стигнахме за последните
четири месеца на 2015
година. Почти няма сво-
боден ден от 1 октомври
до края на годината, а
през септември са четири
дати без ангажимент. Ис-
крено се надявам и през
летните месеци да допри-
несем за положителни
финансови параметри.
- На печалба ли сте?
- Дано сме стигнали до

положителни финансови
параметри,коитодадопри-
несат за въпросния ръст.

Залата е на
абсолютна
самоиздръжка,

няма дотация от държава-
та. Трябва да е ясно!
Един от изключителните
акценти е български кон-
церт на 25 април - на “Ку-
ку бенд” и “Шоуто на Сла-
ви”. Абсолютен рекорд! 15
000 места вече са прода-
дени.
- Значи спортът наи-

стина минава на втори
план?
- Не съм съгласен с та-

зи теза. Концертите и
спортните събития са на-
пълно субективни емоции.





Акцент в програмата е развитието на масовия спорт за
децата и младите.

5 ГОЛЕМИ СТАДИОНА
В София има пет стадиона. Най-големият е Националният стадион

“Васил Левски”. В столицата са арените на клубните отбори ЦСКА,
“Левски”, “Локомотив” (Сф) и “Славия”. В момента се издига нов сек-
тор “А” на стадион “Георги Аспарухов”. За арената на “Славия” пък
има издадена виза за проектиране. Според плановете на мястото
на сегашното съоръжение трябва да се изгради нов и модерен ста-
дион, който да отговаря на всички изисквания на ФИФА и УЕФА.
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Нов спортен комплекс в
“Зона Б 5” още това лято
Oще това лято София ще се сдобие с нов спортен

оазис в бъдещия парк “Възраждане”.
Многофункционалният спортен комплекс, който

вече се строи в столичния квартал “Зона Б 5”, ще се
простира на 23,8 дка и трябва да е готов до края на
юли.
В комплекса, който се изгражда и ще се стопанис-

ва от общинската фирма “Спортна София 2000”, ще
има 3 игрища за минифутбол, 3 игрища за тенис на
корт, игрище за плажен футбол и плажен волейбол,
пързалка за кънки и хокей на лед, игрище за стрийт-
бол, за петанк, 8 тенис маси, игрище за деца и детс-
ка площадка.
Спортният център ще има преместваеми трибу-

ни със 150 места. Той ще предлага занимания както
за възрастни, така и за деца. В него ще може да се
спортува индивидуално и групово.
В проекта са включени изграждане на алейна мре-

жа, достъпна среда за хора с увреждания, осветле-
ние, озеленяване и други.
Новият спортен оазис на столицата струва 3

млн. лв. За него “Спортна София 2000” получи по ли-
ния на инициативата “Джесика” нисколихвен заем от
Фонда за устойчиво градско развитие на София, ка-
то част от средствата са осигурени и от общин-
ското дружество. Договорът с фонда беше подписан
на 15 октомври 2014 г., а строителството започна
в началото на март тази година.
“Спортна София 2000” управлява два спортни ком-

плекса - в Борисовата градина и в “Зона Б 5”. Първи-
ят разполага с 3 футболни игрища, тенис корт, зо-
на с 5 тенис маси, детско игрище и игрище за пе-
танк.
В другия има закрита зала за баскетбол, волейбол

и футбол, сауни и две зали за различни видове спорт
- бойни изкуства, танци, каланетика, аеробика и
други, както и външно игрище за футбол.
И двата спортни комплекса разполагат с паркинг

и работят без почивен ден.

2018 г.: София спортна
столица с ледена арена
и два нови комплекса
ДАРИНКА ИЛИЕВА

Ледена арена, спортен
комплекс в парк “Възра-
ждане” и спортен център
до гара “Пионер”, удължен
лифт “Симеоново” и метро,
с което столичани ще мо-
гат да ходят на Витоша -
товасачастотпроектите,с
които София трябва да по-
срещне 2018 г. като спорт-
на столица на Европа.
София получи престиж-

ната титла на 19 ноември
2014 г. Тябешевръченана
кмета Йорданка Фандъко-
ва в Европейския парла-
мент. На финала София се
бори с френския градМар-
силия. Компетентно жури
оценява двата града в про-
дължение на година и ре-
ши, че и София, и Марси-

лия са достойни претен-
денти. Затова през 2017 г.
европейска столица на
спортащебъдеМарсилия,
а през 2018 г. ще предаде
щафетата на София.
Освен модернизиране

на спортната инфраструк-
тура основна цел на орга-
низационния комитет е

да накара повече
софиянци да
спортуват,

като създаде повече въз-
можности за масов
спорт. За целта вече от-
вори специален информа-
ционен център, в който
родителите получават
подробна информация къ-
де да запишат децата си.
Общинатаеинвестира-

ла135млн.лв.в71училища
и детски градини с басей-
ни и физкултурни салони
от 2006 г. до 2014 г. Втях
спортуват над 13 000 де-
ца. До 2020 г. с 20 млн. лв.
щеимацялостнамодерни-
зация на дворните про-
странства на 14 училища
и 10 детски градини. Още
почти50млн.лв.щебъдат
инвестирани в ново
строителство и рекон-
струкция на други 19 дет-
ски градини и училища, ка-
то в тях ще бъдат изгра-
дени физкултурни салони
и басейни.
Нови 24 фитнеса на от-

крито,тенис намаси в го-
лемите паркове и велоа-
леи ще бъдат изградени
през 2015 г. Вмоментаве-
ломрежата на столицата
е около 30 км. До края на
годинататятрябва да се
разшири до 66 км.
Сред амбициозните за-

дачи,коитосипоставяоб-
щината, е до 2018 г. да бъ-
де изготвен и приет спе-
циализиран устройствен
планнаВитоша.Тойтряб-
ва да създаде възможно-
сти за спорт в планината
с модерна инфраструкту-

Така ще изглежда спортният център “Пионер”.

ра.
Вече са ясни и мащабни-

те събития, които ще се
проведат тази година ка-
то част от програмата.
На24майзапочватучени-
ческите спортни дни със
състезания по екстремни
спортове, баскетбол, те-
нис на маса, колоездене и
др. На 21 юни ще е летни-
ятспортенпразникнаВи-
тоша със състезания по
планинско бягане, тури-
стически поход, колоезде-
не,атанцовиансамблище
забавляват публиката.

Спортна улица в
центъра

на града е част от изне-

надите, които са в про-
грамата за Европейска-
та седмица на спорта
от 18 до 23 септември.
Част от нея е и “София
екстрийм фест”, който
ще бъде от 18 до 20 сеп-
тември - ще има състе-
зания по скейтборд, ро-
лери, мотокрос, пара-
планер, водни скокове и
др.
На 4 октомври ще

стартира традицион-
ният Софийски мара-
тон. Подготвят се фе-
стивали на танците и
на общностите, на кои-
то всяко посолство или
общност ще представя
традиционни спортове.

Проектът за ледената арена, която ще е в “Младост”.

Воден екран и сух фонтан ще са
атракциите в парк “Възраждане”

Проектът на парк “Възраждане”, чието изграждане ще започне това лято.

Cлед близо 30 г. прекъсване в София
ще бъде открит нов парк. Той ще

бъде разположен в “Зона Б 5-4” в район
“Възраждане” на площ от 102 дка. Още
тази година ще стартира изграждане-
то на първия етап от проекта.
Амфитеатър, циркова арена, детска

площадка и кафе-ресторант ще са
част от атракциите. Перлата в коро-
ната ще бъде първият сух фонтан в
София. Това е съоръжение, при което
няма водно огледало и видим обем.
Фонтанът ще създава илюзията, че

струите извират от повърхността му
и изчезват под нея. Вградено LED ос-
ветление в различни цветови комбина-
ции пък ще подсилва ефекта. В едната
му част ще има интерактивен воден
екран с височина 4 м и ширина 7 м. Вър-
ху него ще се прожектират внушител-
ни картини и мултимедийни клипове.
Водното шоу ще може да бъде наблю-
давано и от амфитеатъра, на чиято
сцена ще се изнасят представления на
открито, както и така популярният
напоследък 3D мапинг.
Любителите на екстремни усещания

щемогатдаизпрoбватиусъвършенстват
уменията си да балансират, покорявайки
върханаспециалнопроектиранатазапарк

“Възраждане” стена за катерене.
Целта на проекта е да подобри среда-

та на София и в частност на район
“Възраждане”, като предпоставка за
устойчиво развитие и високо качество
на живот, труд и инвестиции. Това е ин-
вестиция, изцяло насочена към хората и
необходимостта от постигане на ба-
ланс на жилищните зони и местата за
отдих. В дългосрочен план се очаква
проектът да подобри цялостно социал-
но-икономическото развитие на града.
Възложител на проекта е Столичната
община, а изпълнението се поема от об-
щинската фирма “Софийски имоти” ЕАД.
Реализацията на тази публична ин-

вестция на Столичната община ще до-
веде не само до облагородяването на ця-
лата зона около новия парк, но и до очак-
вано покачване на цените на имотите в
близост. Защото, когато в една жилищ-
на зона има парк, пазарните механизми и
принципи го предполагат, съобщи изпъл-
нителният директор на “Софийски имо-
ти” Анастас Тодоров.
Акаквопо-хубаводасеразходишпочисто

нова алея в така познатия град, да отдъх-
неш на свеж въздух в парка, да седнеш на
някоя пейка и да помислиш как да реализи-
раш бъдещите си планове, смята Тодоров.


